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Ощетяват приемните родители
Семействата, приютили временно дете от дом, нямат осигуров-

ки за болест, безработица, майчинство и др. Само 10% от анкети-
раните българи са съгласни да са приемни родители.

ългарската нация нищо не
може да я разтърси, да я извади от
апатичното й състояние, докато се
свива като шагренова кожа. Кол-
ко трагедии се изсипаха на глави-
те на тоя народ, а генерални изво-
ди няма. Изглеждаме тефлонови.
Тефлонът, така пише, е удивите-
лен материал. Не старее, устой-
чив на опън, на натиск, на горещо,
отблъсква химикали, почти не
провежда електричество.

Капакът на шахтата, върху
който стъпи оня ден 16-годишно-
то момче в София, обаче прекрас-
но е провеждал електричество.
Един баща вървеше със своя син
по улицата и секунди по-късно
светът му свърши, изпарен от ого-
лен кабел, който не е трябвало да
бъде там. Това е драмата на едно
конкретно семейство.

После започва драмата на една
нация. Защото няколко часа по-
късно се разбира, че: ЧЕЗ няма
отношение към шахтата; район
“Триадица” няма отношение към
обекта, захранван от кабела;
обектът е павилион в двора на
болница; болницата казала, че
“няма нищо общо с трагичния
инцидент”.

Кръгът се затваря. Не е за пръв
път. Спомнете си село Бисер - и
там язовирът беше ничий, после
драмата беше на цялото село.

Не питайте колко такиви не-
припознати шахти или язовири
има. След време нечий баща ще ви
отговори. В ничията земя скръбта
е строго индивидуална. И изводи-
те също.
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Георги ГЕОРГИЕВ

Соколов
в стоте
най-добри
волейболисти Стр. 16

Седмица

на Левски

с НВИМ

Пак плащат на Доган
за студен резерв

От началото на месеца
държавата пак е започнала да
плаща на избрани тецове за
студен резерв, за да поддържат
мощности в готовност.  Освен
държавните ТЕЦ “Марица
Изток 2” и НЕК, сред полу-
чателите на пари са и две

частни централи. Това са
притежаваната от почетния
председател на ДПС Ахмед
Доган ТЕЦ “Варна” и
свързваната с Христо Ковач-
ки ТЕЦ “Бобов дол”. Те са се
класирали след търгове на
Електроенергийния системен

Гарантирани пари от държавата взема и Ковачки

оператор. Общо за месеца за
поддържане на студен резерв
са насочени 2 милиона лева,
като конкретните суми за по-
лучателите варират от 67 хи-
ляди до над 670 хиляди лева.

През юли в разгара на
протестите Бойко Борисов

разпореди на енергийния
министър Теменужка Петко-
ва студеният резерв да се
ползва само при нужда, при
това само от държавната
ТЕЦ “Марица Изток 2”.
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16-годишно момче загина нелепо в столицата заради престъпно нехайство, свързано с необезопасена шахта
за електрически кабели. Институциите продължават да си прехвърлят отговорността за опасното съоръжение

Стр.  4

Кирил Вълчев:
БТА няма да бъде
правителствена
медийна служба

Опозицията
спечели
изборите
в Косово

Мианма между краха
и съживяването
на демокрацията

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

Стр. 3



БЪЛГАРИЯ
ВТОРНИК

16 ФЕВРУАРИ2
2021

Приемните родители
са без осигуровки

63% от българите не биха положили
такава грижа за дете при никакви условия

Все още е нерешен проблемът със
социалната сигурност на приемните
семейства у нас. Дори тези, които ис-
кат да полагат грижи за изоставено
дете, имат възможност да го правят само
по граждански договор за периода на
настаняването, но без право на осигу-
ровки за болест, безработица, майчин-
ство и др. Това демотивира младите и
хората с професии, а приемните роди-
тели са предимно на средна възраст.

63% от българите не биха станали
приемни родители при никакви усло-
вия, а всеки шести би приел у дома
дете в риск, ако получава заплата и
издръжка за него от държавата. Само
10% от заявилите желание да станат

приемни родители не поставят никак-
ви условия. Това показват данни от
национално представително проучва-
не, направено по поръчка на Нацио-
налната асоциация за приемна грижа.
Парадокс е, че в публичното прост-
ранство основната критика към при-
емната грижа е получаването на фи-
нансово възнаграждение за труда.

През последните години намалява
интересът към приемната грижа, спо-
ред експертите това е свързано със

сериозната атака срещу правата на
детето и семейството от различни ре-
лигиозни и политически общности,
както и от фалшивите новини, свърза-
ни със закрилата на децата у нас.

Във всяко пето одобрено приемно
семейство продължава да няма наста-
нено дете. Най-много семейства без
настанени деца има в областите Търго-
вище и Кърджали, където половината
от одобрените приемни родители не
се грижат за деца. Въпреки острия

недостиг на приемни родители в Со-
фия, 19% от одобрените не полагат
грижи за деца.

Броят на реално изоставените деца,
както и тези без родители, постепенно
намалява. 1738 деца се отглеждат в
1947 приемни семейства, показват
данните на Агенцията за социално
подпомагане. Близо 10% от тях имат
увреждания. Най-много са отглежда-
ните деца в училищна възраст (6-14 г.)
- 647, и малчугани до 3 г. - 548.

Повече от половината от децата в
приемна грижа след срока й са осино-
вявани, а всяко пето се връща в родно-
то семейство или при близки и родни-
ни, когато се подобри житейската си-
туация. 70% от децата остават в при-
емното семейство средно 1 година, а
по-големите и до 5 години.

Приемната грижа е единствената ал-
тернатива на живота в социална инсти-
туция за деца. От 2011 г. тя се финанси-
ра с европейски средства по проект, а
от 2021 г. възнагражденията на прием-
ните родители и средствата за издръжка
на децата са от националния бюджет.

Kоментар на стр. 5

Миглена Филипова с ясна
програма за Мъглиж

Кандидатът на “БСП за
България” за кмет на община
Мъглиж Миглена Филипова за
пореден път изтъкна, че смята
да възроди района. На посе-
щение в село Ягода през по-
чивните дни тя посочи някои
от основните си приоритети -
завършване на дългогодишния
ремонт на Банския комплекс,
благоустрояване, планирано с
работещ обществен съвет, из-
граждане на канализационна
система в Ягода, Тулово и
Мъглиж, осигуряване на ефек-
тивно улично осветление и по-
добряване на сметосъбиране-
то. Филипова подчерта важ-
ността на оптималното из-
ползване на европейското фи-

нансиране през настоящия
програмен период, за да мо-
гат да се решат редица про-
блеми в общината.

За да подкрепят кандида-
турата й, в Ягода бяха народ-
ният представител и водач на
листата на БСП за парламен-
тарните избори в старозагор-
ско Георги Гьоков и зам.-пред-
седателят на БСП и водач в
Сливен Атанас Зафиров. По-
рано в Мъглиж бе и Георги
Свиленски.

“За да преобразите Ягода,
е нужна обща енергия, много
усърдие и решения за разви-
тие. Първото от тях е на час-
тичния избор за кмет на об-
щина Мъглиж с номер 9 и глас

за Миглена Филипова”, каза
Гьоков. Зафиров изтъкна, че
професионално тя ще съумее
да управлява добре общински-
те финанси и ще осигури
пълна прозрачност при съста-
вянето и изпълнението на ме-
стния бюджет.

Хората споделяха с горчи-
вина дългогодишните нереше-
ни проблеми. Те настояват
най-сетне да заработи затво-
рената от години баня. В Яго-
да очакват, че местната власт
ще превърне мястото в наци-
онален балнеоложки курорт, а
“лунният пейзаж” по улиците
ще остане в миналото заедно
с лошата инфраструктура и
сметосъбиране.

1500 са опасните места по пътищата на България,
показват данни на Института за пътна безопасност.
Той е направил оценка на риска по географски принцип
по области. Така са определени така наречените черни
точки, като данните са получени от Гаранционния
фонд, Асоциацията на застрахователите в България,
НСИ и сайта на МВР. От картата на института
става ясно, че в Софийска област има най-голям риск
от смърт при катастрофа. Веднага след нея се нареж-
дат областите Ловеч, Русе, Варна и Пловдив. Най-
малка вероятност за жертви при пътно произшествие
има в Перник, Търговище, Ямбол, Шумен и Габрово.
По официалните данни на МВР у нас има едва около
90 опасни места. Гърция идентифицира над 7000 черни
точки, а Швейцария - над 4000. И трите държави
имат сравнително еднакво население и размери, но
официалните данни коренно се разминават.

Най-опасно е да се
шофира в Софийско

Безработицата стигна
7% през януари

СНИМКА БГНЕС

Ниските температури ще се задържат и в следващите дни.
Жълт код за студено време е обявен в 9 области на страната

В края на януари регист-
рираните безработни в бюра-
та по труда са 229 750, което
е с 9458 души повече от де-
кември, а ръстът в сравнение
с януари 2020 г. е с 24 426
души. Това съобщават от
Агенцията по заетостта. През
януари безработицата е 7%,
докато през декември бе 6,7%.
От данните става ясно, че през
първия месец на годината
2514 безработни от рискови-
те групи са назначени на суб-
сидирани работни места. По
схемата “Заетост за теб” по
Оперативна програма “Разви-
тие на човешките ресурси”,
която започна през юли 2020
г. като антикризисна мярка, е
осигурена заетост на 9590
души, като през януари са
сключени трудови договори с
2768 безработни.

Заявените работни места
на първичния пазар на труда
през януари са 11 378. Най-
много работници се търсят в
преработващата промишле-
ност (34%), следват държав-
ното управление (12,6%),

търговията, ремонтът на авто-
мобили и мотоциклети
(10,4%), административните и
спомагателните дейности
(8,8%), строителството (4,8%)
и образованието (4,8%).

Сред най-търсените профе-
сии са машинни оператори на
стационарни машини и съоръ-
жения, персонал, полагащ гри-
жи за хората, квалифицирани
работници по производство
на храни, облекло, дървени
изделия, работници в добив-
ната и преработващата проми-
шленост, строителството и
транспорта и др.

Данните на НСИ за състо-
янието на работната сила през
четвъртото тримесечие на
2020 г. показват, че коефици-
ентът на безработица е 5,2%,
докато през същия период на
2019 г. е бил 4,1%. За една
година хората на възраст 15-
64 г., които желаят да рабо-
тят, но не търсят активно ра-
бота, защото не вярват, че ще
намерят, са се увеличили с над
2 хиляди и в края на миналата
година са били 62 100 души.
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“ ЦИТАТ НА ДЕНЯ
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Паралелният свят
на Бойко Борисов

Никой не иска да поеме отговор-
ността за трагедията, случила се в не-
деля в София, при която след токов
удар почина 16-годишно момче. То е
стояло на светофар с баща си на бул.
“Иван Гешов” и е било ударено от ток
от оголен кабел в шахта. Момчето е
припаднало и въпреки оказаната по-
мощ, по-късно е починало в болница.
Според медиците то си е отишло от
остра сърдечно-съдова и дихателна не-
достатъчност.

Веднага след трагичния инцидент
заваляха обещания за проверки, но до-
сега всички институции отказват да
признаят вина. След изнесената инфор-
мация, че кабелът е бил свързан с
търговски обект, по заповед на кмета
Йорданка Фандъкова започна провер-
ка на преместваеми обекти в района
на булеварда. Проверена ще бъде и
районната администрация на “Триади-
ца”, в чиито граници се намира шахта-
та. Оттам пък побързаха да уточнят,
че не носят отговорност за електро-
разпределителните шахти. Кметът на
района Димитър Божилов посочи, че
търговският обект не е общински и не
е част от имотите, които общината е

Социалистите в пазард-
жишко също обявиха подред-
бата на кандидатите си за на-
родни представители. НС на
БСП е определил 4,7, 9 и 18
място за коалиционни партнь-
ори или гражданска квота.
Веднага след водача Пламен
Милев се нарежда областната
председателка Петя Цанкова

БСП е готова с разумна про-
грама за парламентарните избо-
ри, с конкретен план за разви-
тие на икономиката и с акцент
българско производство, обяви
Корнелия Нинова на среща с
Асоциацията на организациите
на българските работодатели
(АОБР). По-рано АОБР се
срещна с ДПС, за да чуе и тех-
ните планове за икономиката.

Нинова заяви, че разговори-
те с представителите на работо-
дателите са изключително важ-
ни, защото, за да има средства
за социална политика, здравео-
пазване и образование, трябва
да има развита икономика. Жи-
веем в абсурдна бизнес среда,
обобщи социологът и председа-
тел на УС на СЪюз “Произве-

Левицата отново акцентира
на българското производство

дено в България” Кънчо Стой-
чев. Той подчерта, че админист-
ративната тежест е изключител-
но висока, високи са и таксите,
които бизнесът трябва да плаща
- те възлизат на около 4,5 млрд.
лева годишно или около 4,5% от
БВП. За сравнение в страните
от ЕС таксите са не повече от
0,5% от БВП, тоест в България
са десет пъти по-високи от сред-
ните за ЕС, посочи той.

Нинова изтъкна, че подобря-
ването на бизнес средата ще
започне с изчистването на зако-
нодателството от лобистки тек-
стове. След изборите БСП пре-
движда съставяне на експертен
съвет и екип в парламента, чий-
то ангажимент да е трайното
законодателство. Между първо

и второ четене се правят недо-
пустими предложения, възмуща-
ват се от левицата.

Другото важно нещо според
Нинова е създаването на елек-
тронно правителство. Тя още
веднъж обяви, че БСП няма да

пипа корпоративния данък от
10%. Това решение се привет-
ства и от бизнеса, подчерта
Стойчев. БСП отново припом-
ни намеренията си за промяна в
ДОД. “780 000 семейства с деца
ще плащат по-ниски данъци. 120

000 българи биха плащали по-
висок данък от това, което ние
предлагаме”, сочат разчетите на
Нинова. Социалистите още
веднъж напомниха, че е важно
образованието да е обвързано с
нуждите на икономиката.

СНИМКИ МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

от Септември. Трета е Лиляна
Мърхова-Присадникова, а
пета - Гълъбина Карамитева.
Следват учителят по история
Васил Аврамов от Велинград
и инж. Стойко Стефанов от
Белово на осмо. Изненадващо
десета остана настоящата де-
путатка от района Надя Кли-
сурска, която влезе в парла-

мента точно от десета пози-
ция на предходните избори.
След нея в листата се нареж-
дат културолог, програмист,
земеделски производител и др.

В Русе, където първи в ли-
стата отново е Крум Зарков,
второто място е за инж. Пла-
мен Рашев, настоящ общински
съветник и председател на Об-

ластния съвет на БСП. Следва
земеделската производителка и
шефка на социалистите от Ива-
ново Ивалинка Цанкова. Пред-
видената за гражданска квота
четвърта позиция е за Теодора
Евтимова, директор на регио-
налната библиотека “Лебен
Каравелов”. Пети остана досе-
гашният народен представител

Георги Стоилов. В листата на
русенските социалистите на-
мериха място инженери, ико-
номисти, юристи, педагози,
университетски преподавате-
ли. 40% от хората са до 40
години, като най-младият кан-
дидат е председателката на
русенското МО в БСП Нора
Стоянова, която е седма.

БСП в Пазарджик и Русе също нареди листите

Никой не поема отговорност
за трагедията с шахтата
Софийската градска прокуратура започна разследване по случая с удареното от ток момче

д-р Антон Петков, изпълнителен ди-
ректор на болницата, той изисква да
предостави на министерството цялата
известна информация по случая. В от-
говор от болницата обявиха, че тяхно-
то електрозахранване идва от два тра-
фопоста в двора и нямат общо с други
източници на електрозахранване.

Дружеството ЧЕЗ също побърза да
отрече вина и обяви, че шахтата не е
негова собственост. Повреденият кабел
се намирал след техния електромер и е
след границата на собствеността на
ЧЕЗ. Отговорност за поставянето на
кабела, според тях, носи собственикът
на обекта, който е захранван с ток.

Софийската градска прокуратура
започна разследване по образувано
досъдебно производство за причиня-
ване на смърт поради незнание или
немарливо изпълнение на занятие. Раз-
следването е в начален етап, като пред-
стои да се изискат множество доку-
менти от различни институции, които
имат отношение по случая - Столична-
та община, район “Триадица”, ЧЕЗ,
УМБАЛ “Св. Иван Рилски”, търговец,
ползващ павилион в непосредствена
близост до местопроизшествието.

отдала на частни търговци. Според
Божилов обектът се намира в регула-
цията на двора на болница “Св. Иван
Рилски”, която е държавна собстве-

ност. По този повод министърът на
здравеопазването Костадин Ангелов
също издаде заповед комисия да
извърши оглед на мястото. С писмо до

Шахтата се намира на оживено кръстовище
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През февруари държавният Елект-
роенергиен системен оператор (ЕСО)
е раздал 2 млн. лв. за осигуряване на
резервни мощности на ТЕЦ “Марица
Изток 2”, Националната електрическа
компания (НЕК) и на притежаваната
от почетния председател на ДПС Ах-
мед Доган ТЕЦ “Варна” и свързаната
с Христо Ковачки ТЕЦ “Бобов дол”.
Търгът е проведен в края на януари, а
от ЕСО не са поместили информация
кое дружество колко точно получава,
твърди “Капитал”.

В търга за резерв за първично ре-
гулиране на честотите, проведен на 25
януари, са класирани четири различни
оферти, подадени в различни часове.
Единият от кандидатите не е класиран,
защото е подал по-висока цена за ме-
гават час в сравнение с останалите
трима кандидати. От този търг трите
класирани фирми ще получат между
64 и 167 хил. лв. Ден по-късно са
проведени още два търга - за резерв за
автоматично и за ръчно вторично ре-
гулиране на честотата и обменните
мощности. В първия са класирани
всички участници - както държавните
компании, така и тези на Доган и Ко-
вачки. От него фирмите ще получат
гарантирани плащания между 67 хил.
и 504 хил. лв. Във втория има обявен
един победител, който ще прибере над
670 хил. лв. ТЕЦ “Варна”

Държавата отново плаща на
Доган и Ковачки за студен резерв
Фирмите им щели да получат гарантирани
между 67 хил. и 504 хил. лв.

През юли в разгара на протестите
с искания за оставки на правителст-
вото и главния прокурор Иван Гешев
премиерът Бойко Борисов разпореди
т.нар. студен резерв да се ползва само
при нужда, при това само от държав-
ната ТЕЦ “Марица Изток 2”. “Сва-
ляш студения резерв оттук насетне.
Студен резерв, ако ни е необходимо -
само държавната ТЕЦ “Марица Из-
ток 2”, каза тогава премиерът на
енергийния министър Теменужка
Петкова. Още в същия ден от трибу-
ната на парламента Петкова предло-
жи студеният резерв да се възлага след
доклад на ЕСО, само при необходи-
мост и само на държавната централа.
Ден по-късно в парламента бяха одо-
брени законови промени, които отме-
нят търговете за студен резерв и да-
ват право на министъра на енергети-
ката да налага със заповед предоста-
вянето на такъв.

Малко преди действията на пре-
миера и Народното събрание Върхов-
ната касационна прокуратура се са-
мосезира и започна проверка на пре-
дишните действия на държавното об-
винение по казуса около ТЕЦ “Вар-
на” на Доган. В края на януари
Върховната прокуратура в Чехия за-
почна разследване на сделката, която
доведе до придобиването на ТЕЦ
“Варна” от Ахмед Доган.

Годишната инфлация
в България за първия
месец на 2021 г. е отри-
цателна - минус 0,6%,
което означава, че сред-
ните цени от кошницата
със стоки и услуги се
понижават спрямо годи-
на по-рано. Това до голя-
ма степен обаче се дължи
на високата база, от коя-
то тръгва сравнението.
Преди 12 месеца имаше
скок на средните цени на
дребно с 4%, което беше
и едно от най-високите

НСИ отчете годишна дефлация от 0,6%
нива, постигани за пред-
ходното десетилетие. На
месечна база през януа-
ри също се наблюдава
намаляване на средното
поскъпване на цените в
голямата потребителска
кошница до 0,2%.

С първия локдаун в
страната миналата годи-
на ръстът на цените се
забави, като на няколко
пъти статистиката отчи-
таше месечна дефлация.
В зависимост от сезона
(летния и впоследствие

коледните празници) тя
се ускоряваше, но слабо.

За разлика от Бълга-
рия, която отчита дефла-
ция едва сега, еврозоната
навлезе в такава още през
лятото на 2020 г., а през
изминалия месец инфла-
цията отново се завърна.

За дефлацията у нас
през януари основна вина
носят цените на горива-
та, отоплението, облекло-
то и обувките, техниката
и зеленчуците. Обратно
на тенденцията спрямо

Една трета от заведенията и хотелите
няма изобщо да отворят

След като през пролетта и лятото на 2020 г.
двете най-големи финансови институции у нас -
Уникредит Булбанк и Банка ДСК, първи въведо-
ха нулеви лихви върху срочните депозити и спе-
стовните сметки на граждани, сега към тях се
присъединяват други банки.

От октомври 2020 г. Пощенска банка сложи
лихва 0,00% на стандартните депозити със сроч-
ност до 12 месеца, а от февруари т. г. без лихва
вече са и дългосрочните депозити. В момента
банката предлага 0,15% годишна доходност един-
ствено по детските спестовни влогове.

От началото на 2021 г. и ОББ въведе нулеви
лихви за всички свои депозити, като изключение
засега са само детските влогове. Райфайзенбанк
пък предлага символичните 0,01% единствено за
депозити със срочност над две години. Това озна-
чава, че всички спестявания с по-малка срочност
не се олихвяват.

Наред с нулевите лихви някои банки налагат
такси по депозитите, с което спестените в тях
пари не само, че не носят доходност, но и се
топят. За разлика от големите банки, по-малките
трезори все още се опитват да привлекат вложи-
тели със сравнително атрактивни лихви на фона
на нулевите нива.

Проверка в сравнителните таблици на сайта
“Моите пари” показва, че за стандартни едного-
дишни депозити лихвите, които предлагат част от
по-малките банки, варират от 0,1 до 0,8% годиш-
но.

Фирмените депозити вече повече от година са
с отрицателни лихви. По данни на БНБ в края на
декември 2020 г. средният лихвен процент по
срочните депозити на бизнеса е минус 0,05%.

Още банки въвеждат
нулеви лихви
по спестяванията

година по-рано поскъпват
финансовите услуги, би-
жутата, образованието и
пощенските услуги. Спря-
мо предходния месец пък
най-рязък ръст на цените
се наблюдава при горива-
та благодарение на
поскъпването на петрола,
пакетните услуги за по-
чивка и хранителните
продукти като зеленчуци.
Сериозно поевтиняване
се вижда при самолетни-
те билети, облекло и
обувки и плодове.

Една трета от затво-
рените от ноември при
втория локдаун заведе-
ния няма да отворят
изобщо, прогнозират от
Съюза на заведенията в
България. Същият про-
цент се спряга и за хоте-
лите това лято - според
Конфедерацията на
българския туристичес-
ки бизнес 30% от хоте-
лите няма да отворят
въобще въпреки очаква-
нията, че пандемията
през лятото ще отшуми.

Собствениците на за-
ведения са скептични, че

ще бъдат отворени на 1
март, както разпореди
премиерът Бойко Бори-
сов в неделя. Съмнения-
та им идват от анонси-
раните вече прогнози на
Националния операти-
вен щаб и на здравния
министър Костадин Ан-
гелов, че пикът на трета-
та вълна от КОВИД-19
ще бъде преди парламен-
тарните избори на 4 ап-
рил. Затова от Сдруже-
нието на заведенията в
България очакват датата
на отваряне да бъде обя-
вена официално поне

седмица по-рано.
“Очаква се около

30% от хотелите да не
отворят това лято, защо-
то работят на т.нар. “ин-
дустриален” принцип - с
чартъри и нискотарифни
авиокомпании, които са
най-пострадалите при
пандемията”, заяви пред
“Блумбърг тв” Румен
Драганов, председател
на Конфедерацията на
българския туристичес-
ки бизнес. По думите му
от 17 000 места за на-
станяване в страната
само около 8000 са афи-

ширали, че ще работят
през летните месеци.
“Възможно е тези места
да се увеличат до 10 000
през лятото, когато се
очаква пандемията да
отшуми в голяма степен,
както се случи миналото
лято. А и вече ще има
много ваксинирани и
преболедували. Освен
това има огромен иконо-
мически натиск - с нера-
ботенето на толкова
много хора не може да
се справи нито едно пра-
вителство и да ги държи
у дома”, заяви Драганов.
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МЕЖДУНАРОДЕН ДЕН НА ПОЩАЛЬОНИТЕ И

КУРИЕРИТЕ. Още в древна
Гърция, Римската империя,
Египет, Персия и Китай съще-
ствува добре развита държав-
на пощенска връзка, която се
осъществява с пешеходци или
конници посредством щафета.

1887 - ИЗБУХВАТ БУНТОВЕ НА БЪЛГАРСКИТЕ
ОФИЦЕРИ РУСОФИЛИ. Най-на-
пред се надигат военните в Си-
листра, следват тези в Русе.
Поводът за недоволството им е
антируската политика на управ-
ляващите. Регентството начело
със Стефан Стамболов предпри-
ема гонения срещу проруски на-
строените офицери, в резултат
на което много от тях емигри-
рат в Румъния. В Букурещ образу-
ват емигрантски офицерски комитет, който взема
решение за бунта. Той е потушен, а ръководители-
те му - осъдени на смърт и екзекутирани. (На сним-
ката - паметник на офицерите русофили)

1918 - РАЖДА СЕ ВЕСЕЛИН АНДРЕЕВ, ПОЕТ И
ПУБЛИЦИСТ (УМИРА 1991 Г.).
Участник в антифашисткото
движение по време на Втората
световна война, партизанин в
отряд “Чавдар”. След Девети
септември 1944 г. работи във ве-
стниците “Народна войска” и
“Литературен фронт”. Извес-
тен със стихосбирката си “Пар-
тизански песни”. Според литера-
турната критика при него кому-
нистическата идея е убеждение и искрена социална
надежда. Преживява драматично разочарования-
та си от разминаването между идеал и реалност.

1920 - В ОРЯХОВО СЕ РАЖДА АНДРЕЙ ЧА-
ПРАЗОВ, АКТЬОР (УМИРА 1999 Г.). Незабрави-
ми са превъплъщенията му в
драматични роли в “Дон Кар-
лос”, “Ромео и Жулиета” и
др. Има над 5000 записа в
радиотеатъра и е създате-
лят на този жанр у нас.
Изпълнява десетки роли в те-
левизионния театър. Сред най-известните фил-
ми с негово участие са “Големанов”, “Зарево над
Драва”, “Следите остават” и др.

1924 - В ПОПОВО СЕ РАЖДА ДИМО КОЛАРОВ,
КИНООПЕРАТОР (УМИРА 1997 Г.). Завършва Ака-
демията за изящни изкуства в
Прага. Снима телевизионни,
игрални и документални фил-
ми. Оператор на 30 филма,
сред които игралните “Ин-
спекторът и нощта”, “Бяла-
та стая”, “Няма нищо по-хубаво от лошото вре-
ме”, “Козият рог”, “Капитан Петко войвода”.

1970 - УМИРА ЛАЗАР ДОБРИЧ, ЦИРКОВ АР-
ТИСТ И ПЕДАГОГ (Р. 1881 Г.).
Единственият българин, удос-
тоен с най-високото светов-
но отличие “сеньор” в област-
та на цирковото изкуство.
Брат му Александър също е
цирков артист. Двамата по-
строяват цирк “Колизеум” в София. Създава цирк
“Роял-Добрич”. Автор е на номерата “Жокейска
езда”, “Танц върху опъната тел” и др.

2005 - ВЛИЗА В СИЛА ПРОТОКОЛЪТ ОТ КИ-
ОТО (ЯПОНИЯ). През 1997 г.
на срещата за глобалното за-
топляне представители на
над 160 страни приемат кон-
венция. Тя задължава държа-
вите да намалят нивото на изхвърляния въглеро-
ден диоксид до 2012 г. Протоколът влиза в сила
през 2005 г. България ратифицира “Киото” на 17
юли 2002 г., а през 2015 г. - и втория период на
протокола (до края на 2020 г.).

Кретаме след Сърбия

КОВИД-ваксините
се оказаха здравният те-
рен за съперничеството
не само между най-голе-
мите като Изтока и За-
пада, САЩ и Русия, но и
между “пешките” на гео-
политическата дъска
като България и Сърбия.
Теренът на техния
сблъсък очаквано се ока-
за РС Македония. “Къде
са ваксините, обещани от

“брата” Бойко за братя-
та македонци?”, пита
скопският официоз
“Слободен печат”, след
като на 14 февруари
Сърбия дари на РС Ма-
кедония първата парти-
да от 4688 дози на вак-
сината на “Пфайзер”.

Без съмнение, дарени-
ето на граничния пункт
Табановце бе пропаганда
и пушиляк. Неслучайно то
бе удостоено с присъ-
ствието на премиера Зо-
ран Заев и президента
Александър Вучич. Нищо
чудно да е търсена и сим-
волика за датата на меро-
приятието - Деня на влю-
бените. Край Вардара се
чуха и зли езици, които
твърдяха, че “циркът” бил
спретнат само за един
кашон, който е крайно не-
достатъчен.

Но фактът е факт. И

Сърбия е първата държа-
ва, която помага на юж-
ния си съсед, който, по-
добно на останалите стра-
ни от Западните Балкани,
няма откъде да си набави
лек. При това потенци-
алът на Сърбия да помог-
не на РС Македония е
още по-голям, защото е
поръчала ваксини на
всички възможни произ-
водители - полезни, а не
геополитически. Дори се
гласи и да произвежда
руската “Спутник V”.

Къде сме ние? Изо-
ставаме поне с една оби-
колка. Нищо, че през
декември 2020 г. я изпре-
варихме в обещанията.
Тогава спретнахме по-
литически панаир с уча-
стието на македонския
здравен министър, ре-
дяхме прочувствени сло-
ва за добросъседство и

братство, но... дотук.
Нищо чудно изоставане-
то ни да се увеличи още.
Просто нямаме потенци-
ала да помогнем на РС
Македония, колкото и да
се надува Борисов.
Първо, защото заради
късогледата Му полити-
ка не осигурихме за са-
мите нас необходимите
ваксини като количество
и качество. И, второ,
защото заради тъпото
евросервилничене на
властта се отказахме от
ваксини извън ЕС. И
неслучайно сме послед-
ни в Европейския съюз
по ваксинация.

А Сърбия ще има
потенциала да спретне
още няколко Табановце-
та. И нищо чудно, кога-
то я стигнем, РС Маке-
дония вече да няма нуж-
да от нашите ваксини.

Наши и „чужди”

При никакви условия
63 процента от българи-
те не биха станали при-
емни родители. Нещо
повече - те не искат да
станат родители на “та-
кива” деца. Сред причи-
ните за ширещото се
нежелание е, че в прием-
на грижа се настаняват
деца, изоставени от ро-
дителите си, че всяко
четвърто дете е жертва

на насилие, а други са
настанени там от държа-
вата поради бедност. Но
и при тези, които са го-
тови за приемно семей-
ство, липсват стимули и
грижа от държавата.
Въпреки демографския
ни срив. Доходите ни са
най-ниските в Европа,
безработицата скача още
повече в кризата, нови
работни места трудно се
намират.

А гражданският до-
говор за приемната гри-
жа не дава право на оси-
гуровки по болест, без-
работица, майчинство и
пр. В тоталната бедност
днес в България хората
едва смогват с отглежда-
нето на собствените си
деца, камо ли да хранят
още няколко гърла, во-
дени само от алтруизъм.

Приемната грижа

предполага в семейства-
та да растат собствени и
приемни деца, без да се
делят едните от другите.
Защото децата са много
чувствителна “материя”
и без грешка долавят и
най-малката несправед-
ливост. Изоставените
деца у нас не са малко, а
грижите за тях в прием-
ното семейство са гаран-
ция, че те ще израснат
като “другите”. Българ-
чета отиват в приемни
семейства или са осино-
вявани и по света. Знаем
случаи, при които нашен-
чета с недъг биват изле-
кувани от новите роди-
тели и върнати към нор-
мален живот. Разбира се,
в друга среда, при други
финансови и здравни
възможности, но без
стигмата “родени в
България”. Колко струва

добрата нормативна
база, ако накрая деца се
озовават на улицата без
дом и храна дори? Не е
нормално да осиновява-
ме бездомни животни, а
да подминаваме децата.
Това само показва, че сме
забравили що е милост и
грях. Че сме обръгнали
откъм човещината, която
винаги е била присъща на
българина.

Не призовавам да
станем всички приемни
родители, но у нас не
са малко тези, които
тънат в лукс и разкош
за чудо и приказ. Те
няма да дадат хляб и
подслон на изоставени
деца. Но много други
биха могли да познаят
детския смях и радост в
детските очи. Наред със
сълзите. Колко струва
детският смях?

Ева КОСТОВА

Юри МИХАЛКОВ

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ

КАРИКАТУРА НА ДЕНЯ
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 Г-н Вълчев, изборът на генера-
лен директор на БТА премина без осо-
бен дебат в парламента, нямаше и
много желаещи за поста. На какво се
дължи това?

- Не мога да отговарям за другите,
но може би това се дължи и на изгра-
деното от Максим Минчев, и на пълна-
та подкрепа, с която бе избран на по-
ста през 2017 г. Давам си сметка, че
изборът сега бе в навечерието на пар-
ламентарните избори, на основните
политически сили им е проблем да гла-
суват заедно. Номинацията ми дойде
от хората в БТА - в писмо четирите
синдикални организации и временното
ръководство се обърнаха към всички
парламентарни групи с предложение
да се обединят около моето име. Обяс-
нението е свързаността ми с БТА от
студентските ми години. Това е първо-
то ми работно място в медия; първият
ми законодателен опит бе със Закона
за БТА, който по ирония на съдбата
сега настоявам да се промени. Колеги-
те поискаха човек, който познава не-
щата отвътре. След тяхното писмо по-
лучих покани за среща от лидерите на
основните политически сили, включи-
телно и от г-жа Корнелия Нинова.
Срещнах се с всички. Получих пълна
подкрепа БТА да стане свободно и
безвъзмездно достъпна, да се разшири
кръгът на лицата, които имат право
оригиналните им съобщения да бъдат
разпространявани също безвъзмездно.

Нормално е основната политичес-
ка опозиционна сила да има свой кан-
дидат, човек с опит, какъвто е Ивайло
Данаилов. Но разбрах и знака, който
получих от опозицията в парламента
- те бяха в залата, но не направиха
изказвания. В бурния политически жи-
вот на България се използва всяка
възможност да се клейми против-
никът. Оценявам, че нямаше никакви
лични нападки, нещо повече - никой
не гласува “против” и “въздържал се”.
Така постигнах нещо, което Максим
Минчев постигаше с по-голям мащаб,
чувствам подкрепата на всички за това
българските граждани да имат свобо-
ден достъп до истинските новини.

Интервю на
Павлета ДАВИДОВА

Âèíàãè ùå ïðåäïî÷èòàì çàáàâåíàòà
èñòèíà ïðåä áúðçàòà ëúæà

“

КИРИЛ ВЪЛЧЕВ:

БТА няма
да бъде правителствена
информационна служба
Медиите са огледало, помагат на политиците
да се видят такива, каквито са, смята новият
генерален директор на Българската телеграфна агенция

 Споменахте фактора полити-
ческо противоборство. Директори-
те на другите две обществени ме-
дии - БНТ и БНР, се избират след
конкурс от СЕМ, а този на БТА - от
депутати, които често не са запоз-
нати не само с кандидатите, а и
със спецификата на сектора. Трябва
ли да се търси законова промяна и в
избора на ръководството на обще-
ствените медии?

- Чувствам много по-голяма сила,
когато зад мен стои българският парла-
мент. Става дума за традиция в демо-
кратичните години, която бе запазена
със закона. БТА трябва да бъде инсти-
туция, равно отдалечена от всякакви по-
литически страсти и други държавни ин-
ституции, като едновременно с това да
е достатъчно близо до тях, за да има
диалог. Основната й задача е да инфор-
мира света за това, което става в Бълга-
рия. Друга българска медия няма еже-
дневна английска емисия, всички гово-
рят и пишат новините си на български.
Разбираема за света в този смисъл е
единствено БТА. Тя прави и нещо, ко-
ето другите медии не правят - обяснява
като за чужденец, ориентира в имената
и абревиатурите, в контекста. Това е
основна задача на редакцията, от която
започнах - “Информация за чужбина”.

Има две възможни разбирания как
да разказваш. Едното, което е доста еле-
ментарно и мисля, че българските поли-
тици вече разбират, че няма смисъл да
го правят - БТА да бъде само пропаган-
датор на България. По-добрият образ
на България е демократичният - на една
страна, в която спорят, карат се, има
съдържателни обществени дебати, има
и съвършено несъдържателни сблъсъци,
в която има протести по улиците, но
има и съгласия. БТА няма да бъде пра-
вителствена информационна служба.

 Промените в достъпността до
информация изискват и повече
държавно финансиране. Няма ли това
да изкуши управляващите, които и да
са те, да се опитат да ви влияят?

- Дали ще се изкушават, е проблем

на управляващите. Ако разсъждаваме
така, трябва да поставим под съмнение
конституционната конструкция на
България. Значи да кажем, че България
няма върховен одитиращ, който следи
за финансите й - Сметната палата, по-
неже и нейните членове се избират от
парламента. Да кажем, че нямаме неза-
висим банков надзор, защото други по-
литически зависими институции изби-
рат управителя на централната банка.
Това ще означава да кажем, че нямаме
независим Конституционен съд. Ако не
вярваме, че пъстрият български парла-
мент може да избира фигури, които
могат да отстояват независимостта на
позициите, на които са, тогава означава
изобщо да не вярваме в демокрацията.

Отлично разбирам въпроса ви за
изкушенията на политиците, за риска да
искат да получат по-добър образ от
действителния, но гледам на медиите
като на огледало. Медиите помагат на
политиците да се видят такива, каквито
са. БТА не трябва да прави нищо пове-
че и нищо по-малко от това. Колегите
тук казват, че през всички тези години
не са били подлагани на натиск. Инфор-
мацията на БТА е много чиста, тук
оценките почти отсъстват. Тук е място-
то за фактите. Вашият вестник и елек-
тронното ви издание могат да използ-
ват тези факти и да ги интерпретират
така, както вие смятате, че е правилно,
от лявата позиция. Друга медия може
да интерпретира същите факти, но от
дясната позиция. БТА отговаря вие да
имате чистата информация какво е ста-
нало, къде, кога и как. Отговорът “защо”
го дават останалите медии. Затова не се
притеснявам.

Притесняваше ме дали другите ме-
дии няма да видят в държавното финан-
сиране опасен конкурент. Да решат, че
хората ще спрат да влизат в ДУМА,
например, след като информацията ще
я има безплатно в БТА. Ние пускаме
огромен поток от информация, вашата
отговорност е да помогнете на човека
да се ориентира. Даже сега мисля, че на
вас ви е по-тежко, защото БТА дава

възможност за изключителен консенсус
около чистата информация, докато всич-
ки останали медии, вие включително,
сте ограничени в първата си страница.
Не можете като БТА да пуснете всич-
ко, а трябва да изберете акцент, да от-
сеете теми, да ги подредите и т.н.

 В дигиталната ера информаци-
ята “излиза” много бързо. Как БТА ще
се пребори с конкуренцията на оста-
налите електронни медии, какво ще я
отличава от тях?

- По-скоро трябва да започне да
прилича на останалите. Сайтът има
нужда от модернизация. Трябва да се
инвестира в присъствие в социалните
мрежи. Все още нямам отговор дали
БТА трябва да е в Инстаграм, но със
сигурност трябва да има мобилно при-
ложение, с което лесно да виждате но-
вините, а репортерите в останалите
медии да се ориентират бързо в налич-
ната информация.

 БТА предоставя не само текс-
тови новини, а и снимки. В дигитал-
ната ера безвъзмездният достъп няма
ли да застраши авторските права на
снимките и видеата?

- Текущият информационен поток
ще бъде свободен, мисля това да важи
и за снимките. Понякога “чаршаф” с
разказ не може да замести снимка. До-
бре знаете, че качеството на снимката
има значение, например за печат. Има
технически начини за ограничение на
кадрите. В проекта за закон сме запи-
сали, че БТА сама ще определя перио-
дите на архивиране и свободния
достъп. Първата идея бе да определим
конкретен срок, например архив за
месец или 7 дни. Законът за БТА влиза
в НС веднъж на 10 години, затова се
обединихме, че не е добре да “заклю-
чим” решението. Животът се развива
много бързо. Ако сега седмица за ар-
хивиране изглежда добре, след 2 годи-
ни може да се окаже, че всички са ос-
вободили снимките си.

Световните агенции с огромни ко-
респондентски мрежи и инвестиции на-
стояват за заплащане на информацията,
дори БТА им плаща. С договорите си те
ни забраняват да осигуряваме свободен
достъп и настояват само да препрода-
ваме емисиите им на българския пазар,
при това не целите, а ограничена част.
България обаче има интерес да присъ-
ства по света с истинска информация
от страната. Ние се борим с още 190
държави-членки на ООН, за да попад-
нем в новините. Другият ни интерес
съвпада и с този на световните агенции
- да помогнем на истинските новини.
Как да го направиш, когато казваш, че
истината е платена, че може да я знае
само този, който има пари, а лъжата
ходи свободно и бързо? Съгласих се, че
трябва да се стремим БТА да стане по-
бърза, но винаги ще предпочитам заба-
вената истина пред бързата лъжа.

 През 2011 г. участвахте в из-
готвянето на настоящия Закон за
БТА. Какво се промени от тогава
до сега?

- Тогава пазарът в България беше
много различен, имаше много и влия-
телни агенции, които бяха платени и
не гледаха добре на свободната БТА.
Големият фактор бяха финансите -
световна икономическа криза пак има-
ше и концепцията на Министерство-
то на финансите бе, че БТА трябва да
се досамоиздържа. През всички тези
години заплатите тук са били много
ниски и единственият начин да се
докарва нещо допълнително беше през
извънредни приходи с продажба на
информационни продукти, съобщения
и т.н. Всички тези фактори тогава на-
правиха невъзможен разговора, който
сега водим. Реши се ограничен кръг -
президентът, министрите, председате-
лите на парламентарни групи, да има
право на безплатен достъп до БТА. На-
родните представители, които гласуват
бюджета и годишния отчет на БТА,
нямат право да влязат безплатно -

КИРИЛ ВЪЛЧЕВ бе избран за генерален директор на БТА в
края на януари 2021 г. Роден е на 24 май 1973 г. в София.
Възпитаник е на Националната гимназия за древни езици и
култури “Константин-Кирил Философ”, магистър е по право
от СУ “Св. Климент Охридски”. От 1993 до 1995 г. е рабо-
тил в редакция “Информация за чужбина” на БТА. Дългогоди-
шен автор и водещ на обзорните публицистични предавания
“Седмицата” и “Годината” по Дарик радио. Вълчев е правен
консултант при изготвянето на проекта на Закон за БТА,
приет от Народното събрание в края на 2011 г.
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Народното недоволство избуя
срещу нагона на военните
да командват обществото

СНИМКА БГНЕС

Демонстрант в костюм на супергероя Батман държи
плакат, стъпил върху покрива на кола по време
на демонстрация в Янгон, най-големият град в Мианма.
С всеки изминат ден става все по-масова съпротивата
на жителите на Мианма срещу военната хунта

На стр.9

Елиана ИВАНОВА
Винаги се наблюдава трагичен ге-

роизъм в смъртта на младостта, беля-
зана от своята невъзвратима преход-
ност, идеализъм и неотменна вяра в
несломимостта на собствените сили.
Младата демокрация в Мианма също
не е лишена от тези характеристики,
но докъде я доведоха те: до нейния
крах или до ново трансформиращо
начало?

Сутринта на 1 февруари бе из-
вършен безкръвен държавен преврат,
когато демократично избраните члено-
ве на управляващата партия Национал-
на лига за демокрация (НЛД), начело с
лидерката Аун Сан Су Чи, президента
Вин Мин и други висши служители и
политици бяха свалени от Татмаду
(военните на Мианмар), които
превърнаха демокрацията в стратокра-
ция. Малко след арестите военните
обявиха едногодишно извънредно по-
ложение и обявиха, че генерал Мин
Аун Хлайн е поел контрола над стра-
ната. Военните обявиха резултатите от
изборите през ноември 2020 г. за не-
валидни и заявиха намерението си да
проведат нови избори в края на извъ-
нредното положение.

Самата акция на преврата изклю-
чително наподобява действията в Ка-

питолия по-рано през януари, когато
бившият президент на САЩ Доналд
Тръмп отказваше да признае загубата
си в проведените президентски избори
и доброволно да предаде властта на
своя наследник Джо Байдън.

На 3 февруари 2021 г. Вин Мин бе
обвинен в нарушаване на предписани-
ята на кампанията и ограниченията на
пандемията на КОВИД-19 съгласно
раздел 25 от Закона за управление на
природните бедствия. На Аун Сан Су
Чи също бе повдигнато обвинение за
нарушаване на КОВИД-мерките и за
незаконно използване на радио и ко-
муникационни устройства (уоки-токи),

които са ограничени в Мианма.
Непосредствено след ареста на

Аун Сан Су Чи и други видни поли-
тици масово народно недоволство
заля улиците на столицата Найпидо и
други големи градове в страната като
Янгон. Влаковете бяха спрени, болни-
ците затвориха, работници масово
напуснаха работните си места във
фабриките, за да се включат активно в
протестите. На практика стачките
бойкотират бизнес империята на во-
енните.

По данни на световните медийни
агенции мина за добив на мед в север-
ната част на региона Сикайн, съвме-
стна собственост на военните и ки-
тайска компания, спря да работи след
като над 2000 работници напуснаха.
По информация на агенция “Ал-Джа-
зира” спрели са работа и стотици
инженери и друг персонал, работещ
за “Майтел” (Mytel), телекомуникаци-
онен оператор, частна собственост на
военните. Собствениците на местни
фирми са унищожили кашоните с ци-
гари, произведени от “Вирджиния
Тобако Къмпани” (Virginia Tobacco
Company), която е частна собственост
на “Мианмар Икъномик Холдингс”
(Myanmar Economic Holdings Ltd),

също военен конгломерат. Бързото раз-
пространение на протестното движе-
ние и на неговото координиране се
дължи в голяма степен на широкия
достъп до интернет и на смартфоните,
които позволят на притежателите си
да комуникират онлайн.

Повсеместна солидарност обхвана
бирманския народ и сред протестира-
щите се открояват представители на
всички слоеве на обществото. В тази
връзка новото военно правителство
обяви заплануван закон за киберсигур-
ността, според който всеки, който
осъжда действията на правителството
онлайн, е заплашен със санкция затвор
за поне 3 години. Законопроектът за
киберсигурността, който предоставя
на правителството правомощия да раз-
порежда блокади в интернет и забрани
за уебсайтове, сериозно притесни тех-
нологични гиганти, граждански групи
и дори частния сектор. От 1 февруари
насам са задържани повече от 350
души, включително активисти, журна-
листи, студенти и монаси. Миналата
седмица бяха обявени “драконовски
заповеди за предотвратяване на мирни
събрания и свободно изразяване”.
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Служители на египетската
гражданска защита инспектират
мястото в квартал на столицата
Кайро, където в ранните часове на
понеделник рухна 3-етажна сграда.
Загинали са трима души

Косовският ляв опозици-
онен лидер Албин Курти
обяви победата на водената
от него партия “Самоопре-
деление” на извънредните
парламентарни избори, про-
ведени в неделя.

“Тази велика победа е
само възможност за нас да
започнем промяната, която
искаме. Няма да отмъщава-
ме на никого, но ще изисква-
ме отговорност от всички и
навсякъде, така че прин-
ципът ни е справедливост
без отмъщение”, каза той.

“Самоопределение” по-
лучи 48% от гласовете, след-
вана от Демократическата
партия на Косово на бившия

Опозицията спечели
изборите в Косово
Диалогът с Белград няма да е приоритет на новото правителство

“Какъвто и да е Вучич, навръх Свети Трифон дойде на
“Табановце” (ГКПП) и донесе първите ваксини за македон-
ците. Нито ЕС, нито българите, нито гърците, никой друг.
Някои казват, че е много шум за нищо за един кашон!

А къде са ваксините, обещани от “брата” Бойко за бра-
тята македонци? Тези, за които Филипче специално пътува
до София и за които Заев благодари предварително за “брат-
ската помощ”. Това пита в скопският в. “Слободен печат”.
4680 от обещаните от Белград 8000 ваксини на “Пфайзер”
пристигнаха в неделя.

43 000 македонски граждани са се регистрирали за вакси-
нация чрез мобилно приложение и още 13 500 при личните
лекари.

Междувременно Израел отчете 94% спад на симптома-
тичните инфекции на КОВИД-19 сред 600 000 души, полу-
чили по две дози от ваксината на “Пфайзер”. Това доказва
ефективност на ваксината.

В САЩ пък среднодневният брой на новите случаи на
КОВИД-19, регистрирани в САЩ падна под 100 000 за първи
път от ноември 2020 Г.

Скопие: къде са
ваксините на София

Сепаратистките партии в испанската автономна об-
ласт Каталуния за първи път ще имат повече от полови-
ната места в регионалния парламент след предсрочните
избори в неделя.

Левите републиканци на Каталуния ще получат 33
места  135-местния парламент, “Заедно за Каталуния”
32 и “Кандидати за национално единство 9 места. Соци-
алистическата партия, която е срещу отделянето, ще има
33-ма депутати, а левите партии ще бъдат представени
с общо 83-ма депутати.

За първи път крайнодясната партия “Вокс” влиза в
парламента с 11 депутати, а радикалната крайнолява
сепаратистка партия CUP стана пета парламентарна
сила.

Бившият испански здравен министър Салвадор Ила,
чиято социалистическа партия получи най-много гласо-
ве на изборите съобщи, че ще се опита да състави пра-
вителство, въпреки малките шансове за одобрение, след
като сепаратистите подписаха предизборно споразуме-
ние да не го подкрепят.

Сепаратистите спечелиха
мнозинство в Каталуния

Израел започна маневри
в близост до Сирия

Израелската армия започна
изненадващи военновъздушни уче-
ния със симулиране на война в
северната част на страната.
Маневрите започнаха в неделя ве-
черта, малко след като беше
съобщено, че израелски изтребите-
ли са поразили свързани с Иран
обекти в Сирия. Ученията под
името “Галилейска роза” включ-
ват отработване на различни сце-
нарии, включително война с ливан-
ската групировка “Хизбула” и ней-
ни съюзници в Сирия.

Русия задържа
терористична група

Руските служби за сигурност
са задържали членове на клетка на
терористичната организация “Ка-
тиба Таухид вал Ч Джихад”, съоб-
щи РИА Новости. Арестуваните
са се занимавали с финансиране на
терористи. Повдигнато им е обви-
нение за съдействие на терористи.
Терористичната група е активна в
Средна Азия, откъдето е осъщест-
вила терористични нападения в
Русия, Киргизстан, Швеция и др.

Земетресението
в Хърватия е
преместило градове

Градовете Глина, Петриня и
Сисак, които пострадаха силно при
земетресението в края на 2020 г.,
са се преместили с 86 см, установи
държавното управление по геоде-
зия на Хърватия. Предстои промя-
на на кадастралните планове. След
труса от 6,2 по Рихтер в района
имаше серия вторични трусове с
по-нисък магнитуд.

20 души изчезнаха в
свлачище в Индонезия

Свлачище на остров Ява при-
чини сериозни травми на 14 чо-
века, а 20 са обявени за изчезна-
ли, съобщиха индонезийските
медии. Трагедията се е разигра-
ла в село в провинция Източна
Ява. Смята се, че свлачището е
тръгнало след продължителни
обилни валежи. Спасителните
работи продължават.

СНИМКИ БГНЕС

Привърженици на партията “Самоопределение” и на нейния лидер
Албин Курти ликуват в центъра на Прищина след изборната й победа

президент на Косово Хашим
Тачи (17%) и Демократични-
ят съюз на Косово на умере-
ния политик Иса Мустафа
(13%). Алиансът за бъдеще-
то на Косово на бившия
премиер Рамуш Харадинай
остана четвърти. От партии-
те на малцинствата, които
имат запазени 20 места в
парламента, най-голям резул-
тат има Сръбска листа с
5,27% от гласовете.

Според ЦИК на Косово
избирателната активност е
47%, което е повече от ре-
довните избори през 2019 г.

Курти заяви, че диалогът
между Косово и Сърбия, во-
ден под егидата на Европей-

ския съюз, няма да бъде при-
оритет за правителство, кое-
то той ръководи. “Диалогът
със Сърбия е на шесто или
седмо място в програмата.
Нашият приоритет е спра-
ведливостта и заетостта”,
цитира то “Косово онлайн”.

Въпреки, че значително
подобри представянето си
партията на Курти няма да
успее да направи самостоя-
телно правителство. ДПК,
която е втора,  вече обяви,
че няма да участват в каби-
нета. Курти има подкрепата
на изпълняващата длъжност-
та президент Вьоса Османи,
която наскоро се присъеди-
ни към тях, след като напус-

на Демократическата лига
на Косово. Като вероятен
партньор се сочи партията
на Рамуш Харадинай. На-
блюдателите смятат, че за
Курти ще бъде трудно да
намери съюзници в парла-
мента, което може да заба-
ви съставянето на правител-
ство.

Партията “Самоопреде-
ление” е особено популярна
сред младите хора и извест-
на с организираните протес-
ти. През 2019 г. тя беше при-
нудена да се обедини с дяс-
ноцентристки алианс, който
се разпадна след около 50
дни, изхвърляйки Курти от
властта.
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Войник скача от камиона около Централната банка, където се проведе поредния
протестен митинг. Хунтата изкара по улиците на страната допълнителни военни
части в опит да се спре масовите демонстрации и гражданското неподчинение
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За мнозина военният преврат в Ми-
анма бе голяма изненада, макар че него-
вите корени могат да бъдат открити в
изборните резултати от ноември минала-
та година. От гледна точка на военните
незаконното вземане на властта е напълно
конституционно. Военната хунта, без да
е предоставила доказателства, твърди, че
изборната измама през миналия ноември
представлява заплаха за страната и ней-
ната сигурност. Въоръжените сили
твърдят, че е било необходимо да се
въведе извънредно положение, тъй като
назначената от цивилното правителство
Съюзна избирателна комисия се е произ-
несла, че не е необходимо разследване на
обвиненията в изборни измами, които
бяха изтъкнати от военните и опозиция-
та. НЛД спечели изборите убедително с
83% от общия вот. Това бе повече от
убедителна победа и съществено

подрони авторитета
и позициите на армията

От своя страна тя отправиха обви-
нения, че избирателните списъци били
неточни. Превратът се случи, когато
новоизбраното правителство трябваше
да свика новия парламент, въпреки
твърденията на военните за фалшифи-
циране на изборите.

Според някои анализатори причи-
ната за преврата се състои в игнорира-
нето на призива на военните да бъдат
разследвани подозренията в изборни
измами от НЛД. Мирът в страната е

крехък и е закрепен върху тънък лед.
Цивилното правителство управлява за-
едно с военните и до момента изглеж-
даше, че този симбиозен експеримент
функционираше, въпреки критиките по
отношение на правата на малцинствата
и в частност на мюсюлманската общ-
ност рохинга. Едно от ключовите пре-
дизвикателства в пътя на Мианма към
демокрацията е изграждането на истин-
ско федерално споразумение, което да
отговори на стремежите за самоуправ-
ление на етническите националности на
страната. Най-силно засегнати от во-
енните репресии са представителите
на рохинга. Аун Сан Су Чи, която
дълги години се бори за демокрация и
човешки права в страната си и която
бе удостоена с Нобелова награда за
мир през 1991г., претърпя сериозни
критики по повод на неглижирането
на проблема с етноса рохинга. Това
значително бе понижило доверието в
нея като лидер и доведе до сериозни
критики срещу управляващите както
вътре в страната, така и от страна на
международната общност.

Но на общите избори на 8 ноември
2020 г. НЛД спечели 396 от 476 места
в парламента, което е дори е повече,
отколкото на изборите през 2015 г.
Политическата формация на военните,
Съюз за солидарност и развитие, спе-
чели само 33 места. Игнорирането на
призива на военните за разследване на
вероятни изборни измами говори за се-
риозно подценяване на силата на демо-
кратичните начала и ценности в твърде
младата демокрация на Мианма и е в

очевидно противоречие с политическа-
та система на “дисциплинирана демо-
крация”, установена през 2008 г. от
Татмаду. Военните виждат в свое лице
пазител на политическата система в
Мианма и пренебрегването на техните
искания най-вероятно е възприето  като
провокация. Полският анализатор Лю-
бина също се съгласява, че наранената
гордост на военните, подновеното из-
борно поражение на тяхната партия и
липсата на комуникационни канали
между победители и победени в крайна
сметка са довели до преврата.

Има предположения, че превратът
може да се дължи на желанието на во-
енните да запазят централната си роля в
политиката на страната. Законът за
службите за отбрана налага задължител-
на пенсионна възраст от 65 години за
главнокомандващия въоръжените сили.
Освен това, Конституцията предоставя
на президента, след консултация с На-
ционалния съвет за отбрана и сигурност,
правомощието да назначи наследника на
Мин Аун Хлайн, а загубата на власт би
изложила генерала от потенциално пре-
следване и отговорност за предполагае-
ми военни престъпления по време на
конфликта с рохинга.

Правната основа, на която стъпва
превратът, се крепи на членове 417 и
418 от Конституцията от 2008 г. Член
417 от Конституцията обаче упълномо-
щава само действащ президент да обяви
извънредно положение след консулта-
ция с Националния съвет за отбрана и
сигурност. Действащият цивилен прези-
дент Вин Мин не е отстъпил добровол-

но това си право. Вместо това извънред-
ното положение беше обявено противо-
конституционно от вицепрезидента.
Обявяването на извънредно положение
прехвърля законодателната, изпълнител-
ната и съдебната власт на главнокоманд-
ващия съгласно член 418.

Безкраен преход

След обявяването на политическа-
та си независимост от Британската
империя през 1948 г. Бирма, както
днес се нарича Мианма, е обхваната
от политическа нестабилност. Между
1958г. и 1960г. военните сформират
временно служебно правителство за
разрешаване на политическите между-
особици. След провеждането на избо-
рите в Бирма през 1960г. военните до-
броволно възстановяват цивилното
правителство, но след по-малко от две
години извършват преврат, с който се
налага 26-годишно военно управление.

През 1988 г. избухват протести в
цялата страна. Едно от най-кървавите
събития е т.нар. Въстание 8888 от 8
август 1988. Тогава няколкодневните
протести на студенти, учители и ле-
кари са потушени със стрелба от
страна на армията. Загиват над 10 000
души в цялата страна, повечето от
които жени и деца.

През 1990 г. военните разрешават
свободни избори, като вярват, че ще
получат подкрепата на народа. В край-
на сметка изборите водят до убедител-
на победа за опозиционната НЛД.
Военните отказват да отстъпят власт-
та и поставят лидера на Лигата Аун
Сан Су Чи под домашен арест. Те
остават на власт до 2011 г. Между
2011 г. и 2015 г. започва предварите-
лен демократичен преход и изборите,
проведени през 2015 г., доведоха до
победа на партията на Су Чи. Въпреки
това военните запазиха значителна
власт, включително правото да назна-
чават 124 от членовете на парламента.

Реакцията на света

Реакцията на международната общ-
ност бе незабавна. По време на специ-
ална сесия в петък, поискана от Обе-
диненото кралство и ЕС, Съветът за
сигурност на ООН  прие резолюция,
призоваваща всички лица, “произвол-
но задържани” да бъдат освободени,
както и да бъде възстановено демокра-
тично избраното правителство.

Междувременно САЩ наложиха
санкции срещу изпълняващия длъ-
жността президент на Мианма и  дру-
ги военни офицери. Санкциите могат
да бъдат насочени и към военни хол-
дингови компании с инвестиции, об-
хващащи банки, скъпоценни камъни,
мед, телекомуникации и облекло.

Реакцията на Китай към преврата в
Мианма изглежда противоречива, пред-
вид отношенията, изградени със стра-
ната и управляващите в лицето на Аун
Сан Су Чи. Русия и Китай счетоха
извънредната сесия за “намеса във
вътрешните работи на Мианма”. Китай
се стреми да превърне Мианма в гъвкав
съсед, докато Вашингтон търси подхо-
дящ инструментариум за насърчаване
на прехода към демократично управле-
ние. Също така не е ясно доколко ня-
какво външно влияние, от изток или от
запад, ще повлияе на решимостта на ге-
нералите да стимулират плавен преход
към демократични структури.

Китай остава най-големият търгов-
ски партньор на Мианма, а най-големи-
ят чуждестранен инвеститор на стра-
ната за миналата година беше Синга-
пур. Япония, Южна Корея и Тайланд
също инвестират значителни суми в
страната, което я прави  по-малко изо-
лирана, отколкото е била през години-
те на военно управление. Япония се
присъедини към САЩ в осъждането на
преврата, но изглежда малко вероятно
да подкрепи нови санкции срещу воен-
ните управници на Мианма, които ад-
министрацията на Байдън обмисля.
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Съдбата на газопровода “Се-
верен поток 2” (СП-2) остава
една от най-важните теми в
информационното поле. Между-
временно зад шума около газо-
провода стоят едни от най-важ-
ните въпроси на световната
политика и икономика, включи-
телно въпроса за лидерството в
Европейския съюз.

След Брекзит в ЕС останаха
две държави, които са неговите
икономически и политически
лидери: Германия и Франция.
Германия е безспорен икономи-
чески лидер, но тя има по-малък
потенциал от Франция във во-
енната и политическата сфера.

Франция се оказа въвлечена
в спекулации около СП-2, за-
щото се противопоставя, макар
и неявно, срещу икономическо-
то укрепване на основния си
съюзник в ЕС. Открита намеса
срещу СП-2 бе изявлението на
Макрон от 28 август 2020 г.
Тогава той предупреди Меркел,
че изграждането на СП-2 ще
доведе до увеличаване на зави-
симостта на Европа от руски-
те газови доставки. А на 1 фе-
вруари френският държавен
секретар по европейските
въпроси Клемент Бон призова
Германия да се откаже от СП-
2 заради арестите на
привържениците на Навални.

Но още на следващия ден
външният министър Жан Ив Льо
Дриан каза следното: “Не бър-
кайте темите. Водим дискусия с
германците относно “Северен
поток”, но това се отнася глав-
но до въпросите за европейския

енергиен суверенитет”. В свое-
то изявление Льо Дриан подчер-
та, че изграждането на СП-2 е
работа на Германия.

Но правителството на Гер-
мания и лично канцлерката Ан-
гела Меркел държат на реализи-
рането на СП-2, въпреки на-
тискът от различни страни. Гер-
мания ясно заяви, че системни-
те провокации срещу Русия и
осъждането на Алексей Навален
по никакъв начин няма да по-
влияят върху позиция по из-
граждането на СП-2.

Така може да се обобщи,
че в момента Франция и на
първо място самият Макрон,
нямат ясно изработена  поли-
тическа линия по въпроса за
хегемонията в ЕС след Брек-
зит: заедно с Берлин

или самостоятелно,
отделно от него

В тази връзка е абсолютно
необходимо да се анализират
последните изявления на САЩ

инструмент за натиск над Ук-
райна. При това без капка
съмнение си присвояват пра-
вото да решават кои действия
на Русия те ще сметнат за на-
тиск над Украйна и кожа ще
решат са пресекат транзита на
газ по СП-2. По същество
САЩ извършват тотално енер-
гийно изнудване на Германия,
която все още смятат за мощен
икономически конкурент, а
също на Русия.

Освен това администраци-
ята на Байдън изисква от Гер-
мания, която като лоялен при-
ятел и съюзник под контрол на
САЩ, да модернизира систе-
мата за транспортиране на газ
и да увеличи капацитета за
съхранение на газ в Украйна,
не само на природен газ, но и
водород. И всичко това без-
платно! Независимо от факта,
че по-рано Германия е предло-
жила да построи 2 терминала
за получаване на американски
втечнен газ на стойност от 1

Германия. За радост на САЩ.
Дори ЕС открито говори за

реализирането на СП-2. На 5
февруари говорителят на Евро-
комисията Петер Стано каза
следното: “Северен поток-2 е
проект на група частни компа-
нии и не можем да им попречим
да го построят, ако германското
правителство се съгласи с не-
го...Тези компании трябва да
знаят, че ще трябва да действат
в съответствие със законодател-
ството на ЕС. Това е макси-
мумът, който можем да напра-
вим на ниво Европейски съюз”.

Проблемът със СП-2 показа,
че Германия, особено в критич-
на ситуация и при наличието на
политическа воля, може при
необходимост да загърби пози-
цията на други членове на ЕС и
неговите наднационални инсти-
туции в полза на собствените
си национални интереси в ико-
номическа област. Още по-ва-
жен е фактът, че дори при по-
добни разногласия, всички те ще

пана от търсенето на алтерна-
тива и трудностите в енергий-
ното преформатиране на всич-
ки сфери на живота, където е
необходим природен газ.

В случая обаче Макрон и
сие забравят, че именно Герма-
ния е икономическият локомо-
тив на ЕС, съответно субсиди-
ите за всички пламенни против-
ници на СП-2 от Източна Ев-
ропа се формират до голяма
степен за сметка на Германия.
Ако поради икономическата
слабост на Германия ЕС не е в
състояние да предостави субси-
дии на самата Полша, тогава ще
възникне въпросът за по-нататъ-
шния й престой в ЕС. Това е
съвсем реален вариант за разви-
тието на събитията, пари от
въздуха няма как да дойдат.
Невъзможността за дотации на
Полша по икономически причи-
ни ще стане коз в ръцете на
“Конфедерацията за свобода и
независимост”, на Януш Корви-
на-Микке, Кщищоф Босак и Гже-
гож Браун, които призовават за
изризането на Полша от Евро-
съюза. Нали именно Макрон бе
много критичен от излизането
на Великобритания от ЕС, ма-
кар навремето Де Гол правилно
смяташе, че британците нямат
място в ЕИО. И при такъв сце-
нарий на развитие, поради под-
копаването на германската ико-
номика, ЕС в най-добрия случай
ще се превърне в аморфна еди-
ница, а в най-лошия ще започне
да се разпада. И всичко това
заради амбициите на президен-
та на Пета република, който
иска по

всякакъв начин да
стане лидер на ЕС

Така в събитията около
СП-2 се очертават няколко на-
правления;

- Опит на Франция, с под-
крепата на САЩ, да подкопае
Германия като икономически
лидер на Европейския съюз;

- желанието на администра-
цията на Байдън е чрез СП-2 да
съсипе германската икономика
и да наложи на ЕС статута на
зависимо образувание;

- опити на САЩ да предот-
вратят разкола в ЕС между Гер-
мания и страните от Източна
Европа, стремейки се да запазят
и засилят антируската политика
като фактор на обединяване;

- желанието на Украйна,
Полша и балтийските държави
да запазят транзита на руски
газ през Украйна, за да изнуд-
ват Русия и Германия, използ-
вайки този транзит като лост
за натиск.

- действията на САЩ и тех-
ните източноевропейски сатели-
ти, насочени към контролиране
над Украйна и използването й
като инструмент в срещу Русия.

Коя от тези области ще бъде
приложена, ще разберем през
следващите месеци.

Залозите на Запада по
трасето на „Северен поток-2”
Докато Париж таи помисъл да измести Германия
от евролидерството, САЩ я шантажират срещу Русия

за СП-2. Според германския
вестник “Ханделсблат”, амери-
канците, под предлог за евен-
туално отмяна на санкциите
срещу СП-2, косвено изискват
от Русия да поддържа транзит
на газ през Украйна след 2024
г. в сегашния му пълен обем.
Други изисквания на САЩ се
отнасят и за украински тран-
зит. Това е повишаване на це-
ната за транзит на газ от Русия
(въпреки че сега тя е почти 3
пъти по-високи от тази в Пол-
ша), помощ за увеличаване на
капацитета на подземните хра-
нилища в Украйна и разширя-
ване на газопреносната систе-
ма за транспортиране на водо-
род. Тези две изискванията
важат за Германия.

Главното условие на Ва-
шингтон е Русия да се откаже
от използването на СП-2 като

милиард евро. Де факто САЩ
изискват от Германия не про-
сто съюзническа лоялност

а робска преданост

И в замяна на всичко това
те предлагат да се обсъдят
само условията за евентуално
отмяна на санкциите срещу
СП-2 с придобиване на пълен
контрол над него!

Ако Германия се съгласи с
американските условия, тя из-
цяло ще попадне под ярема на
САЩ, поставяйки икономиката
в зависимост от американски газ
от шистовите полета. Цената на
такъв газ ще бъде напълно раз-
лична от изпомпвания в Русия
през СП-1 и СП-2, което ще
направи тази цена нерентабил-
на и много бързо ще доведе до
пълния икономически колапс на

трябва да живеят в един и същи
Евросъюз. Това е особено важ-
но с оглед на удара в гърба от
страна на Франция. Париж не
зависи от доставките на руски
газ, той разполага с мощна ядре-
на енергия, една от най-напред-
налите в света, и с други източ-
ници на енергия.

В ситуацията със СП-2
може и да има сближаване
между Франция и САЩ, неслу-
чайно Макрон и Байдън про-
ведоха телефонни разговори в
съюзнически тон. Ако е така,
тогава този френски опит за
блокиране на СП-2, който все
още не е задвижен, би изглеж-
дал като самоубийствена аван-
тюра за целия Евросъюз. Да
допуснем, че мечтите на Па-
риж и Вашингтон са се сбъдна-
ли, СП-2 не е реализиран, гер-
манската икономика е подко-

Пьотр МАКЕДОНЦЕВ*
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дание по проблемите на
постсъветското простран-
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ции за Близкия Изток и
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външната политика на ЕС,
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ти, съвременните между-
национални отношения
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Част от наземното трасе на Северен поток-2
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И тази година на 1 февруа-
ри, макар и вяло, бе честван
денят на жертвите на комунис-
тическия режим. Патетично
обаче се изказаха председате-
лят на Народното събрание Ка-
раянчева и министър-председа-
телят Борисов. Г-жа Караянче-
ва е показвала дефицит в позна-
нията си по география, но се

оказа, че има дефицит и в по-
знанията й по история. “Друга-
рят” Борисов, бивш комсомол-
ски секретар, бивш член на
БКП, активист, също показа
дефицит в познанията по исто-
рията българска. А тя не започ-
ва от 9 септември 1944 г.

И на двамата ще напомня,
че Народният съд, който анате-
мосват, не е българска измис-
лица. За създаването на съди-
лища срещу престъпниците
след войната има решение на
Съюзническата комисия - САЩ,
СССР и Великобритания. Те го
поставят като задължително
условие и при примирието с
победена България, сателит на
Хитлер в Тристранния пакт.

За опресняване на знанията
по история ще посоча, че по
данни на Съюзническата кон-
тролна комисия само през 1923
г. у нас са избити 31 000 чове-

ка. През 1941-1944 г. жертвите
са 9150 партизани с награда от
50 000 лева за глава; 22 000
ятаци и помагачи с изгорени
къщи, между които и десетки
деца. В затворите са били 9000
човека, в концлагери - 31 000,
интернирани - 15 000, аресту-
вани в участъци - 64 000. Към
жертвите преди 9 септември
1944 г. трябва да се прибавят
и хилядите убити и осакатени
от бомбардировките на амери-
канските самолети. Виновните
за това също са “клиенти” на
Народния съд. На преките им
убийци, американските пило-
ти, бе издигнат паметник в
центъра на София! Никой не
говори колко милиарди са вло-
жени от “лошите” комунисти-
чески правителства за възста-
новяването на София и другите
градове. Не се говори и за из-
платените репарации за учас-

тието на България във войната.
Ще напомня, че след 9 сеп-

тември 1944 г. няма запалени
къщи на инакомислещи, няма
излагани убити хора и отря-
зани глави по мегданите.
Няма и убивани деца.

Провокиран съм обаче да
посоча конкретен случай от
Етрополе за онова време. През
1944 г. изкарват на разстрел
седем заподозрени, с които
имало и жена с невръстно дете.
В местността Сухата река ги
завързват по дърветата и стре-
лят по тях като по мишени.
Жената и детето гледат. В един
момент към жената се прибли-
жава агентът Вълко Печурка-
та. Реже месо от гърдите на
жената и завира парчето в ус-
тата на детето. След това лови
детето за краката и го удря в
буково дърво, та мозъкът му
се залепва за дървото. Заравят
ги в общ гроб и след няколко
дни кучетата изравят телата и
влачат части от тях по околна-
та ливада. След 9 септември

1944 г. установяващите власт-
та извикват Вълко Печурката
и му поставят условие: “Бай
Вълко, имаме нужда от такива
като теб и ще те оставим на
служба при едно условие -
имаш жена и дете, ще ги дове-
дем да ги убиеш”. Той отгова-
ря: “Тате-маце (употребявал е
този израз), дайте ми ги да им
пийна кръвчицата!”. Арестуват
го и го затварят в общината
(сегашния музей). Отиват два-
ма човека да му занесат храна,
той подпира с крак вратата и
казва: “Пустите ма, ще убия
който кажете, ще избия и це-
лия град, ако искате!”

Разказвам това, защото име-
то на бай Вълко е записано на
мемориала до НДК и на 1 фе-
вруари му се поднасят цветя!
За такива “заслуги” там са за-
писани имената и на други
като него, извършили лично
десетки убийства. Та, г-жа
Караянчева и “другарят” Бо-
рисов нека си сверят истори-
ческите часовници!

Властниците да попълнят
дефицита в познанията си
Поднасят днес цветя на изверги и мерзавци,
но историята не започва от Девети септември...

Христо В. ХРИСТОВ -
РЕФЕРЕНТА

От стр. 6

трябва да отидат при председателя
на парламентарната група, на ком-
пютъра, на който е инсталирана па-
ролата, и да видят дали заслужаваме
бюджет или не. Сега ми звучи хумо-
ристично, но през 2011 г. имаше ло-
гика. БТА трябваше да продава ин-
формация и така намери чудесни кли-
енти - много депутати и посолства
трябваше да плащат. Вместо Бълга-
рия да иска да каже на тези посолст-
ва какво става тук, ние ги питаме
искат ли да им кажем какво мислим
по даден важен въпрос, ако посла-
никът каже “да”, ние казваме “дай
200 лв.”. Това е глупаво, тогава оба-
че изглеждаше по-различно.

Тази история ме научи, че търпе-
нието също е важно. Когато дойдох,
като адвокат си представях нещата по
друг начин. Мислех, че 3 дни след об-
народването в “Държавен вестник” ще
обявя, че махаме паролите и вече ще
влизате свободно. Тук ме отрезвиха с
технически въпроси - сървъри, софту-
ер, подобрения в сайта. Сега реалис-
тичният ми план е БТА да се отвори в
едногодишен срок.

 За какво друго ви отрезви сед-
мицата, в която вече сте тук?

- Отчаян съм от състоянието на
уникалния архив на БТА. Тук са бюле-
тините на агенцията от 1898 г., в нача-
лото писани на ръка, на хартия, както
и от времето, в което емисията стана
само електронна и се пази на сървъри.
Заради липсата на пари, май не само
БТА, а и България, има немного добро
отношение към паметта си. Сега гле-
дам със самоирония как обяснявах на
комисията в Народното събрание, че
ще дигитализираме архива. Реалистич-
ните цели са първо да го избършем от
праха, да вдигнем този, който е по зе-
мята, да го сложим в добре измазани,
чисти помещения, с модерни библио-
течни шкафове. Това струва пари. Като
го направим, като подредим, ще започ-
нем и да дигитализираме.

Част от архива, която е уникална
за България, е т.нар. тематичен и лич-
ностен архив. Това е в продължение
на десетилетия да изрязваш всичко за
един политик, например, подредено
заедно с интервютата, които е давал.
След време може да извадиш и да ви-
диш какво е говорил по даден въпрос
преди 10 години. Този архив е много
ценен дори за обучението на журнали-
сти. Освен че като народ нямаме памет
заради отношението към архивите,
няма памет и към събитията, към това
кой какво е говорил. Донякъде го раз-
бирам, журналистите са много заети
всеки ден и нямат време за подготовка.
Но ето, БТА има редакция “Справоч-
на”, която помага. Представям си в
един момента тя да помага и на журна-
листите извън БТА.

 Заради пандемията миналата
година не се проведе традиционна-
та медийна среща на българските
журналисти по света, която Мак-
сим Минчев организираше. Смятате
ли тази година да я има, макар и в
онлайн вариант, например?

- Срещите трябва да останат в този
вид. Той планираше следващата среща
да е в Украйна, тъй като там има го-
ляма българска общност. Това със си-
гурност ще стане, макар че следваща-
та сигурно ще е в България. Максим
Минчев бе започнал, но не успя да
развие достатъчно дигиталната част.
“еМисия Емигрант” трябва да
продължи. Важно е как ще се разказва
- за вас “БСП и ГЕРБ се скараха” зна-
чи нещо, за чужденците не значи поч-
ти нищо, а нашите хора навън са ня-
как по средата. Трябва малко да им
обясниш, но така, че да не ги обидиш,
че не знаят за какво става въпрос. Да
им помагаш с контекст и бекграунд,
за да се сетят какво е в България.
Точно тази “еМисия” е дигиталното
решение, но това не изключва живия
контакт. Заради КОВИД-19 си помис-
лихме, че можем да живеем, общувай-
ки само през компютър и интернет,
но бъркаме - не можем.

БТА няма да бъде правителствена...

Пазарджишки социалисти отбеляза-
ха 77 години от сражението на връх
Еледжик, в което загиват 19 партизани
от четите “Стефан Караджа” и “Кочо
Честименски”. “Връх Еледжик не е за-
бравил подвига на пречупения млад
живот, отдаден в името на идеала за
една по-добра България. Не сме го за-
бравили и ние” - с тези думи към присъ-
стващите социалисти и родственици на
загиналите се обърна Пламен Милев,
който ще бъде водач на листата на БСП
в област Пазарджик в предстоящите
парламентарни избори. Народ без ми-
нало няма бъдеще, подчерта Димитрия
Тошкина, която за поредна година пое
инициативата за отбелязване на съби-
тието. А Пламен Милев каза още:

“Помним имената на онези, кои-
то водиха сражение за Отечество,
вяра и нравственост. И, загивайки,
успяха да ги отвоюват.

Днес много млади хора у нас са

Социалисти почетоха паметта на
партизаните, загинали на Еледжик

отчаяни от безпътица. Ненапразно все
по-често чуваме от тях, че живеем в
страната на абсурда. За младите хора,
останали в България, особено в малки-
те градове и села, е все по-трудно да
намират перспективи и именно това ги
кара да поискат промяна. Някои се
обезвериха. Някои замениха идеите на
бунта с тези на съглашателството. Ня-
кои се примириха и с подмяната на ис-
торията. Но ние можем да покажем на
тези хора, че сме тяхната алтернатива
и можем да водим битка срещу статук-
вото. Длъжни сме заради тези млади
хора, които дадоха живота си, и заради
тези, които днес имат нужда от надеж-
да за живота си, да отвоюваме достойн-
ството от унижението и морала от
корупцията. Нека от това паметно мя-
сто започне разговорът за бъдещето на
Лесичово, на Пазарджик и на България
- достойна и равноправна!

Поклон пред героизма!”
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Сливенският куклен театър се
подготвя за своята 60-годишнина,
съобщи БТА. Извършва се освежаване
на фоайето, като посетителите
могат да го видят в завършен вид
в Международния ден на кукления
театър - 21 март. Обновена е била
и витрината, на която, освен акту-
алните представления за седмицата,
периодично ще бъдат показвани ар-
хивни кукли от спектакли. Започнала
е кампания за дигитализиране на
снимковия архив на театъра, като
първото представление на куклено-
театралната сцена в Сливен, от
което има запазени архивни матери-
али, е “Любопитното слонче” по
Ръдиард Киплинг от сезон 1968/1969.
През 2021 г. са планирани различни
събития, с които театърът ще
отбележи своя юбилей. Едно от тях
е свързано с интерактивна архивна
изложба, издаване на Летописа
“60 години Куклен театър Сливен”
със съставителка театроведката
Богдана Костуркова.

Седмица на Васил Левски
с Националния военноисторически музей

СНИМКА ДО-СТАРА ЗАГОРА

Участници в майсторския
клас на Деян Савич
дирижират „Кармен”

Държавната опера в Стара
Загора е домакин на майсторския
клас по оперно дирижиране под
ръководството на сръбския дири-
гент Деян Савич, както ДУМА
писа. Сцената на операта приютя-
ва осем млади диригенти от Швей-
цария, Румъния, Франция, Испания,
Великобритания, Италия, Гърция.
Дългогодишният главен диригент
и бивш генерален директор на Бел-
градската опера маестро Деян
Савич работи с талантливите
музиканти и ги подготвя за тех-
ния професионален дебют в камер-
ни и оперни заглавия от реперто-
ара на Старозагорската опера.
Осемте млади диригенти Арно
Перие от Франция, Андрин Холчи
(Швейцария), Гай Дейвис (Англия),
Матей Поп (Румъния), Пиер Вал-
тер (Франция), Марк-Оливие Ой-
терли (Германия), Франческо Пеле-
грино (Италия), Катя Молфис
(Гърция) са носители на много-
бройни международни отличия.
След “Дон Жуан” предстоят още
спектакли с тяхно участие - “Кар-
мен” (16 февруари), “Замъкът на
Херцога Синята брада” и “Паля-
чи” (19 февруари), с участието на
солистите, хора и оркестъра, ба-
летната трупа на операта.

Националният военноис-
торически музей (НВИМ)
организира от 15 до 19 фе-
вруари онлайн игра за сво-
ята публика. Във всеки от
петте дни във фейсбук про-
фила на музея ще бъде пу-
бликуван въпрос с няколко

СНИМКА НВИМ

възможни отговора, свързан
с живота и делото на Апо-
стола на свободата.

От 9 до 17 ч. любозна-
телните могат да дават сво-
ите отговори, след което
всеки ден на лотариен прин-
цип ще бъдат избрани пети-
ма от позналите верния от-
говор участници. Те ще по-
лучат едногодишен безпла-
тен семеен достъп до експо-
зициите на Националния во-
енноисторически музей и
неговите филиали - Парка-
музей “Владислав Варнен-
чик” и Военноморския му-
зей във Варна, и Музея на
авиацията в Крумово, научи
ДУМА от Славея Сурчева.

Целта на играта е в сед-
мицата, когато отбелязва-
ме 148-ата годишнина от
гибелта на Левски, да си
припомним неговото дело
и да почетем завета му. С
обявяването на верните
отговори екипът на музея
ще публикува и допълни-
телна информация, с коя-
то да обогати знанията ни
за Апостола.

На самия 19 февруари
всеки посетител, с помощ-
та на музеен експерт, ще
има възможността да се
запознае отблизо и да на-
учи историята на малкото
запазени вещи на Васил
Левски в НВИМ - косите,

съхранени от майка му,
кръстчето на Апостола,
подарено от чичо му, тас-
чето за вода и личния му
револвер, система “Га-
сер”, М 1870.

Достъпът до експози-
цията на НВИМ се
извършва при стриктно
спазване на противоепиде-
мичните мерки. Разрешени
са индивидуални и семей-
ни посещения, с максима-
лен брой до 4 човека.

Временно са отменени
груповите посещения,
провеждането на групови
беседи и образователни
програми, припомнят от
НВИМ.

Изложба на
Красимир Джидров
в галерия „Академия”
Ябълката, жената
и човешкото лице са
основните мотиви,
които присъстват
и се преплитат
в творчеството на
известния керамик

Творби на проф. Красимир Джид-
ров са представени до 9 март в излож-
ба в галерия “Академия” в София,
ул. “Шипка” 1, научи ДУМА от Диди
Спасова, връзки с обществеността на
НХА. Творчеството на проф. Краси-
мир Джидров е богато и многообраз-
но. Творбите са лични, искрени и веч-
ни превъплъщения на преживяванията
на художника. Близките, приятелите,
колегите, студентите, успели да се
докоснат до света на този художник,
без съмнение познават основните
теми, които присъстват в творчество-
то му още от ранните години на обу-
чение и преподаване в академията и се
превръщат в съзнателно разработвани
мотиви чак до последните няколко из-
ложби. Макар приносът на проф. Кра-
симир Джидров за развитието на кера-
миката в България, изграждането на
връзки с чуждестранни автори, влия-
нието му върху поколения студенти и
специалност “Керамика” на НХА да
предполага организирането на ретро-
спективна изложба, сега бихме искали
посредством някои от неговите най-
емблематични и знакови произведения
да изведем именно тези теми, които
нестихващо вълнуват художника.

При подготовката на изложбата по
случай своя 70-и рожден ден проф.
Джидров неслучайно избира да не
представя ретроспективна изложба, а
да постави акцент върху работата си
от последните години. С уважение и
благодарност днес, макар физически

проф. Красимир Джидров. Както са-
мият автор неведнъж споделя, тя е
символ на греха, чрез който се появя-
ва и новият живот. Тя също така е
свързана с жената, “вечния символ на
живота за мен”. Ябълката съвместява
много художествени и тематични про-
блеми, като намира отражение в мно-
гообразието от използвани техники и
материали десетилетия наред. “Шлемо-
вете” и лицата са интерпретацията на
темата за близостта, за допускането
отвъд маската на официалното, при-
личното, редното и достигането до
личното, истинското. Това научаваме
от някои от последните изложби и
срещи с професора, но, разглеждайки
стари снимки, връщайки се към отдав-
на отминали времена и изложби, виж-
даме най-ранните керамични портре-
ти. Откриваме как трите мотива -
ябълката, жената и човешкото лице,
действително са в един вечен кръго-
врат на близостта, любовта, греха и
новия живот, допълва Христина
Кюркчийска.

Сливенският куклен
театър празнува юбилей

вече да не сме заедно, отново показва-
ме избрани творби, излагани в минали
изложби, посочва изкуствоведката
Христина Кюркчийска. Посредством
избрани творби е проследена връзката
между три основни мотива, които
присъстват и се преплитат в творчест-
вото му през годините - ябълката,
жената и човешкото лице.

Ябълката несъмнено е един от най-
знаковите мотиви в творчеството на

СНИМКИ ГАЛЕРИЯ “АКАДЕМИЯ”

СНИМКА СТОЯН РАДЕВ



Една от най-гъсто населените провинции в Китай -
Сечуан, е известна с безумно лютивите си ястия.
Само там вирее най-лютата чушка в света, като
консумирането й се смята за национална гордост
и е част от спазването на вековните традиции.

ЗНАЕТЕ ЛИ, ЧЕ:

ВТОРНИК
16 ФЕВРУАРИ 13
2021

¿—≈Õ ÿŒœŒ¬, ÂÊËÒ¸Ó
œÓÙ. ¡ŒΔ»ƒ¿– …ŒÕŒ¬,
ıÛ‰ÓÊÌËÍ
»¬Œ ¿“¿Õ¿—Œ¬, ÊÛÌ‡ÎËÒÚ,
·Ë‚¯ ˜ÎÂÌ Ì‡ —≈Ã
»¬Œ œ¿œ¿«Œ¬-»¡–flÃ¿,
ÏÛÁËÍ‡ÌÚ, ÍÎ‡ËÌÂÚËÒÚ
Ã»’¿»À Ã¿ƒ¿Õ— »,
ÙÛÚ·ÓÎÂÌ ÚÂÌ¸Ó
Õ» ŒÀ¿… «¬≈«ƒ¿ÕŒ¬,
ÎËÚÂ‡ÚÛÓ‚Â‰
œÓÙ. œ≈“fl ÿŒœŒ¬¿,
·Ë‚¯ Á‡Ï.-ÔÂ‰ÒÂ‰‡ÚÂÎ Ì‡ Õ—
—“≈‘¿Õ ƒ»ŒÃŒ¬, ÍÓÏÔÓÁËÚÓ

НА ТОЗИ ДЕН СА РОДЕНИ

ÃËÌ‡Î‡Ú‡ „Ó‰ËÌ‡ ËÏ‡ı ÔÓ·ÎÂÏË
Ë ‚ÁÂı ÍÂ‰ËÚ. “‡ÁË „Ó‰ËÌ‡ ÒÂ
ÓÍ‡Á‡, ˜Â ÌÂ Ò˙Ï ËÏ‡Î ÔÓ·ÎÂÏË...

Пилотен проект в австрийската столи-
ца, наречен “Всички правим гаргара”, пред-
лага 60 000 безплатни PCR теста, които
местните жители могат да направят само-
стоятелно вкъщи. Засега тестът е достъпен
само за служители във виенски фирми, за-
явили участие в инициативата. От март се
очаква да бъдат включени и частни лица.

От края на януари служители на някои
виенски компании и организации в областта
на здравеопазването и социалните дейности
два пъти седмично се тестват сами вкъщи за
КОВИД-19. През първите 14 дни са напра-
вени 12 000 теста, съобщиха за ДУМА от
Ойроком-ПР София, част от мрежата за
международни връзки на Община Виена.
Право на безплатен домашен тест имат и
членовете на семейството на съответните
служители. Тестовете с гаргара са допълни-
телна възможност, като не е нужно да се
посещават специално създадените за тази
цел центрове. Новият проект предоставя още
един начин за тестване на служители без
предварително записване и пътуване до така

Проблемите във връз-
ките никак не са малко и
експерти идентифицираха
цели 78, пише “Дейли
мейл”. Изследването е об-
хванало двойки на 20 и 30
години в Гърция и Китай.
Психолози установиха, че
партньорите предпочитат
да не са непрекъснато заед-
но и прилепчивостта е най-
големият проблем при тях.
Най-честата причина за на-
прежение е някой да е пре-
калено зависим от другия.
Тя е посочена като проблем

Колекцията на нюйоркския Музей
на шпионажа на КГБ, който затвори
врати през 2020 г., бе разпродадена на
търг под названието “Реликви от сту-
дената война”, съобщи сайтът на
“Джулиънс окшънс”. По данни на аук-
ционната къща най-скъпо продадени-
ят лот е бил дамска чанта с монтирана
в нея скрита камера, която е намерила
купувач за $32 хиляди при първона-
чална оценка от $2-3 хиляди.

На колекционерите бяха предло-
жени над 400 предмета - от миниа-
тюрни камери до звукозаписни уст-
ройства, маскирани в най-различни
предмети на бита, до автентични до-
кументи. Един от тях, написан са-
моръчно от Ернесто Че Гевара, беше
продаден за $16 хиляди при първона-
чална оценка $10-15 хиляди.

Наддаванията се проведоха в
Бевърли хилс, но можеха да се осъ-
ществят и онлайн в реално време. За
над $25 хиляди бе продадена съвет-
ска “шпионска монета” с номинал
една рубла и с тайник в нея. Специ-
алистите смятаха първоначално, че

Експерти от Дартмутското
училище по медицина в САЩ
разработиха нов метод за изслед-
ване на някои аспекти от памет-
та, включително формирането на
спомени, съобщи електронното
издание “Медикал Експрес”.

Компютърна програма пре-
връща поредица от видеозаписи
в уникални геометрични фигу-
ри. След това те се сравняват с
фигури, изобразяващи спомени-
те на хората на преживяното.
Изследването показва как
опитът се съхранява в паметта
и е проведено въз основа на
спомените на хората от гледа-

нето на епизод от сериала
“Шерлок Холмс” на Би Би Си.

Проучването показало как
опитът се изменя в човешкия
мозък от момента, в който се
запечатва като нов спомен. Дори
когато двама души преживяват
еднакво физическо събитие, тех-
ните субективни преживявания
започват да се различават от
момента, в който мозъците им
осъзнават какво се случва и из-
вличат свои спомени от събити-
ето, подчертават изследователи-
те. Те смятат да приложат но-
вия метод в сфери като здраве-
опазване и образование.

Резултатите от проучването
са публикувани в сп. “Нейчър
хюман бихейвиър”.

Култовият сериал “Октопод” се
завръща по БНТ 2 на 16 февруари
от 20 ч. Обществената телевизия ще
излъчи последователно всичките 10
сезона, снимани в продължение на
17 години. Брутални престъпления.
Търговия с оръжия. Сделки с нарко-
тици. На власт са мълчанието и

Във Виена тестват за
КОВИД-19 и с гаргара
Цената на комплекта е около 8 евро,
а разходите се поемат от държавата

наречените “тестови улици”.
Основната новост е самостоятелно те-

стване с помощта на компютър, таблет или
смартфон. Преди провеждането на теста
лицето трябва да се легитимира, като пока-
же лична карта или паспорт пред камерата.
След това специално разработено приложе-
ние записва процеса на правене на гаргара,
като по този начин се гарантира, че тестът
действително е извършен от същото лице.
Тестът се предава в един от магазините от
веригата BIPA или във фирмата, която е
включила служителите си в проекта, а оттам
се изпраща в лицензираната лаборатория.
Участващите в теста получават резултата
си лично по имейл най-късно до 24 часа.

Според новите изисквания, въведени в
Австрия от 8 февруари, полученият нега-
тивен резултат от теста ще важи, напри-
мер, и за посещения при фризьори и маса-
жисти, тъй като те имат право да приемат
само клиенти с отрицателен тест.

Кметът на австрийската столица Миха-
ел Лудвиг заяви, че бързото и масово тест-

ване на хората е гаранция за овладяване на
пандемията и връщане към нормалния на-
чин на живот. По този начин общината се
стреми да защити населението, докато се
осигурят достатъчно ваксини за всички.
Според Стопанската камара на Виена след-
ващ локдаун би струвал 2,1 млрд. евро и би
довел до загубата на 30 000 работни места.

Тестът е разработен от виенския
стартъп Lead Horizon и се прилага от ля-
тото на 2020 г. Цената на тестовия ком-
плект е около осем евро, а разходите се
поемат от държавата.

СНИМКА C. JOBST/PID

Тестът е по пилотен проект

Разпродадоха колекцията
от Музея на шпионажа на КГБ

тя ще смени собственика си за
200-300 долара.

Шифровъчната машина “Фиалка”,
способна да създаде 590 квадрилио-
на комбинации, бе продадена за
22 400 долара. Миниатюрна фотока-
мера, вградена в пакет цигари “Джон
Плеър спешъл”, беше закупена за
19 200 долара.

Музеят на шпионажа на КГБ бе

открит в Манхатън в началото на
2019 г. Той прекрати своето същест-
вуване миналия октомври, тъй като
заради пандемията от март не при-
емаше посетители.

Разработиха
нов метод
за изследване
на спомени

Изследването показва
как опитът се съхранява
в паметта

Най-скъпо продаденият
лот е бил дамска чанта

„Октопод” се завръща в ефира

В ролята на комисар Катани е
неповторимият Микеле Плачидо

от 30% от анкетираните
1400 души, което е повече,
отколкото са споменалите
лошия секс или излежаване-
то на партньора.

Жените по-често от
мъжете посочват прилеп-
чивостта като недостатък.
Господата сякаш страдат
повече от недоразумения-
та в леглото.

Една трета от двойките
са казали, че нямат пробле-
ми, но повече от 20% са
споменали четири или по-
вече.

страхът. Сицилианската мафия е пус-
нала пипалата си навсякъде. Битката
срещу нея се превръща в лична ми-
сия за комисар Корадо Катани - това
е сюжетът на един от най-популяр-
ните криминални сериали. Първите
4 сезона с участието на Микеле Пла-
чидо остават и до днес сред най-

качествените тв продукции, които са
показвани в България - преди и след
промените. Съвременниците на
първото излъчване на сериала по те-
левизията помнят как улиците опус-
тяваха, защото всички чакаха пред
малкия екран какво ще се случи на
смелия комисар.

Експерти идентифицираха
78 проблема при двойките
Експерти идентифицираха
78 проблема при двойките
Експерти идентифицираха
78 проблема при двойките
Експерти идентифицираха
78 проблема при двойките
Експерти идентифицираха
78 проблема при двойките
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Със слаб, в Източна България - до умерен северен вятър ще
продължи да прониква студен въздух. Ще преобладава ясно и
дори слънчево време. Ще има и временни увеличения на облач-
ността, по-значителни над централните и планинските райони
и на отделни места ще прехвърчи слаб сняг. Минималните
температури ще са между минус 10 и минус 5 градуса, на
места в Югозападна България и по-ниски. Максималните ще са
предимно минус 3 и 2 градуса. Атмосферното налягане ще се
понижава, но ще се задържи по-високо от средното за месеца.

ВИДИН
1c

СОФИЯ
-1c

САНДАНСКИ
2c

ПЛЕВЕН
2c

РУСЕ
1c

ПЛОВДИВ
3c

ВАРНА
0c

БУРГАС
1c

СЪБОТАСРЯДА ЧЕТВЪРТЪК ПЕТЪКДНЕС НЕДЕЛЯ

ТЕЛЕЦ

Ако близкият до вас не
е на кеф, не трябва да
му се сърдите. И други-
те хора са  уморени
като вас.

ОВЕН

Ще очаквате от люби-
мия човек определени
действия,  решителни
постъпки или абсолют-
но мълчание.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Вашият любим човек
ще бъде много раним и
впечатлителен, което
ще усложни общуване-
то ви.

22 май - 21 юни

РАК

Не бъдете заядливи или
прекалено  грижливи .
Това няма да предизви-
ка нищо повече от се-
риозен гняв.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Ще губите, вместо да
печелите. Това ще бъде
свързано с разочарова-
ния и неуспехи. Отстъ-
пете.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Близкият до вас човек
ще се почувства уютно
и уверено във вашето
присъствие. Отпуснете
си.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Ако ви се е струвало, че
напоследък сте се раз-
вличали, то приготве-
те се за сериозна рабо-
та.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Някакви сериозни пла-
нове за бъдещето току-
що са придобили завър-
шен вид. Развълнувани
сте.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Не трябва да злоупо-
требявате с алкохола.
Чаша вино с  хубава
вечеря съвсем не е про-
блем.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Нещо ви изглежда пре-
калено привлекателно,
за да се окаже истина?
Днес може и да сте
прави.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Забравете за нещата,
които ви дразнят. Ще
се чувствате добре сред
хора,  имащи вашите
интереси.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Някой е предизвикал у
вас позитивни емоции,
като ви е дал да разбе-
рете, че сте ценен за
него.

ХОРОСКОП

06.00 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡ ’ËÒ-
ÚÓ‚‡

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 100% ·Û‰ÌË
11.00  ÛÎÚÛ‡.¡√
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ/Ô/

14.00 «‡ÍÓÌ˙Ú Ì‡ ƒÓÈÎ Ú‚ ÙËÎÏ
/3 ÒÂÁÓÌ, 5 ÂÔËÁÓ‰/
(12)

14.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
15.00 œÎ‡ÌËÌ‡˜Â ‰ÂÚÒÍË Ú‚

ÙËÎÏ /’˙‚‡ÚËˇ,
2015„./

15.15 ¡Î‡„ÛÌËÚÂ ‰ÂÚÒÍË Ú‚
ÙËÎÏ /8 ÂÔËÁÓ‰/

15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
16.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
16.40 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÍÓÏÂÌÚ‡-

ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
19.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 –ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ Ò ƒÓ·ËÌ‡

◊Â¯ÏÂ‰ÊËÂ‚‡
22.00 ŒÔÚËÏËÒÚË Ú‚ ÙËÎÏ /10

ÂÔËÁÓ‰/ (12)
23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.30 ÃÓˇÚ ÔÎÂÈÎËÒÚ /Ô/
00.30 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ /Ô/
00.50 100% ·Û‰ÌË /Ô/
02.45  ÛÎÚÛ‡.¡√ /Ô/
03.55 ƒÓÏ˙Ú Ì‡ ‚ˇ‡Ú‡ ƒ‡

ÒÎÛÊË¯ Ì‡ ·ÎËÊÌËˇ, „.
œÓ‚‡‰Ëˇ /Ô/

04.25 «‡ÍÓÌ˙Ú Ì‡ ƒÓÈÎ Ú‚ ÙËÎÏ
/3 ÒÂÁÓÌ, 5 ÂÔËÁÓ‰/Ô/
(12)

07.30 ì¿ÌÚË‰ÓÚî Ò fiÎËˇ ¿Î-
’‡ÍËÏ (Ô)

08.00 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î Ò
»‚‡Ì √‡ÌËÚÒÍË (Ô)

09.00 ìÕÂ ÒÂ ÒÚ‡ıÛ‚‡Èî Ò
¬‡ÒËÎ ¬‡ÒËÎÂ‚ (Ô)

10.00 “¬ Ô‡Á‡
10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
11.00 “¬ Ô‡Á‡
11.15 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
12.00 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
12.30 “¬ Ô‡Á‡
12.45 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î Ò

ÕÓ‡ —ÚÓË˜ÍÓ‚‡ (Ô)
13.45 “¬ Ô‡Á‡
14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î Ò ‚Ó‰Â˘ ≈ÎÂÌ‡
œÂÌ˜ÛÍÓ‚‡

15.30 ÕÓ‚ËÌË
16.00 ì¿ÌÚË‰ÓÚî Ò fiÎËˇ ¿Î-

’‡ÍËÏ
16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î - ÓÚ-

ÍËÚ‡ ÎËÌËˇ Ò˙Ò —ÚÓËÎ
–Ó¯ÍÂ‚

17.15 “¬ Ô‡Á‡
17.30 ì—‡Ô‡Â‚‡ ·‡Ìˇ - Ì‡˜‡-

ÎÓÚÓ Ì‡ Ì‡˜‡ÎÓÚÓî -
‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ

18.10 “¬ Ô‡Á‡
18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî
20.00 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î Ò ¿ÎÂÍ-

Ò‡Ì‰˙ —ËÏÓ‚
21.00 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î Ò

¬ÂÎËÁ‡ ≈Ì˜Â‚ (Ô)
22.00 ÕÓ‚ËÌË (Ô)
22.30 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
23.05 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î Ò ¿ÎÂÍ-

Ò‡Ì‰˙ —ËÏÓ‚ (Ô)
00.05 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)
01.20 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)
02.20 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î Ò

ÕÓ‡ —ÚÓË˜ÍÓ‚‡ (Ô)
03.20 ìÕÂ ÒÂ ÒÚ‡ıÛ‚‡Èî Ò

¬‡ÒËÎ ¬‡ÒËÎÂ‚ (Ô)
04.50 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î Ò

»‚‡Ì √‡ÌËÚÒÍË (Ô)
05.50 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î Ò

¬ÂÎËÁ‡ ≈Ì˜Â‚ (Ô)
06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

06.00 ì“‡ÌÒÙÓÏ˙Ò: –ÂÒÍ˛
¡ÓÚÒî - ‡ÌËÏ‡ˆËˇ, ÒÂË-
‡Î, Ò.3 ÂÔ.21

06.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî /Ô./ -
ÔÛ·ÎËˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡-
ÌÂ

07.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ¿ÌÚÓÌ ’ÂÍËÏˇÌ

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡
—ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
 ‡‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./

13.30 ìÕ‡‚ÒˇÍ˙‰Â ÚËî - ÒÂË-
‡Î, ÂÔ.22

15.00 œÂÏËÂ‡: ì»ÒÚËÌÒÍ‡
Î˛·Ó‚î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.38

16.00 œÂÏËÂ‡: ì—ÂÒÚ‡ ¡ÂÚËî
- ÒÂË‡Î, Ò.7 ÂÔ.3

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 œÂÏËÂ‡: ìÃ‡ÎÍË Û·ËÈ-
ÒÚ‚‡î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.26

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 œÂÏËÂ‡: ì¡ÂÁÏËÎÓÒÚÂÌ
„‡‰î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.32

21.00 œÂÏËÂ‡: ì¬Î‡‰î - ÒÂ-
Ë‡Î, Ò.2 ÂÔ.15

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî - ‚Â˜ÂÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

23.30 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

00.00 ìÀ˛·ËÏÍ‡Ú‡ Ì‡ Í‡Îˇî -
ÒÂË‡Î, ÂÔ.4

01.00 ìŒÔ‡ÒÌË ÛÎËˆËî - ÒÂË-
‡Î, Ò.14 ÂÔ.74

02.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./
02.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-

¯ÓÛ
04.50 ì¡ÓÊÂÒÚ‚ÂÌÓî - ÒÂË‡Î,

ÂÔ.8

05.00 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

08.00 ÕÓ‚ËÌË

08.25 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

09.00 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

10.00 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î

11.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)

11.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

14.00 ÕÓ‚ËÌË

14.15 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî

15.00 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî

17.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË

17.40 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî

18.45 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî

20.00 ì¬ÂÏÂî

20.30 ì«‡ Ô˙‚Ëˇ ÒÂ˘Ì‡Úî -

ÒÂË‡Î

21.30 œÂÏËÂ‡ Ì‡ ÒÂÁÓÌ‡.

ìƒÓÍ-ÚÓÍî

22.30 ì¬Â˜ÂÂÌ ”„‡ÌÚî

23.10 101 ‚˙ÔÓÒ‡ Í˙Ï ‚˙Á‡-

ÒÚÌËˇ

00.00 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

02.20 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî

04.00 ÕÓ‚ËÌË

04.05 ì«‡ Ô˙‚Ëˇ ÒÂ˘Ì‡Úî -

ÒÂË‡Î

ПРОМЕНЛИВО ПРОМЕНЛИВО ПРОМЕНЛИВО ПРОМЕНЛИВО ПРОМЕНЛИВО

2oС 4oС 8oС 5oС 7oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРОМЕНЛИВО

8oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË
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ŒÒÌÓ‚‡ÚÂÎ —ÚÂÙ‡Ì œÓ‰Â‚ »Á‰‡‚‡ ìƒ”Ã¿ ÔÂÒî ≈ŒŒƒ

√Î‡‚ÂÌ Â‰‡ÍÚÓ
»‚ÂÎËÌ ÕËÍÓÎÓ‚
inikolov@duma.bg

«‡Ï. „Î‡‚ÌË
Â‰‡ÍÚÓË
√ÂÓ„Ë √ÂÓ„ËÂ‚
ggeorgiev@duma.bg
»Ì‡ ÃËı‡ÈÎÓ‚‡
imihaylova@duma.bg
“‡Ìˇ ƒÊ‡‰ÊÂ‚‡
tgeneva@duma.bg

ŒÚ„Ó‚ÓÂÌ ÒÂÍÂÚ‡
»‚‡ÈÎÓ √ËÁ‰Ó‚
igizdov@duma.bg

¿‰ÂÒ Ì‡ Â‰‡ÍˆËˇÚ‡:
—ÓÙËˇ - 1000,

ÛÎ. ìœÓÁËÚ‡ÌÓî 20¿
‘‡ÍÒ: 975 26 04,

‡‚ÚÓÏ‡ÚË˜ÂÌ
ÌÓÏÂ‡ÚÓ 97 05

+ ‚˙ÚÂ¯ÂÌ ÌÓÏÂ

”Ô‡‚ËÚÂÎ »‚‡Ì œÂ¯Â‚

Õ¿¡Àfiƒ¿“≈À: ¬ÂÎËÒÎ‡‚‡ ƒ˙Â‚‡
¡⁄À√¿–»fl: œ‡‚ÎÂÚ‡ ƒ‡‚Ë‰Ó‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
215; ¿Ë‰‡ œ‡ÌËÍˇÌ - 218; ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ ¬ÂÎÂ‚‡ - 230;
–ÓÒÚËÒÎ‡‚‡ »‚‡ÌÓ‚‡ - 233; fiÎËˇ  ÛÎËÌÒÍ‡ - 224
» ŒÕŒÃ» ¿: Ã‡ˇ  ‡ÎÔ‡˜Í‡-…Ó‚‡ÌÓ‚ÒÍ‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 246; ≈‚„ÂÌË √‡‚ËÎÓ‚ - 246
—¬fl“: fiË ÃËı‡ÎÍÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 220
 ”À“”–¿: ¬ËÎË‡Ì‡ —ÂÏÂ‰ÊËÂ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ
- 240; Õ‡‰ÂÊ‰‡ ”¯Â‚‡ - 240
Œ¡Ÿ≈—“¬Œ: ¬ÂÎË‡Ì‡ ’ËÒÚÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
238; ¬‡ÎÂÌÚËÌ √ÂÓ„ËÂ‚ - 232; ≈‚‡  ÓÒÚÓ‚‡ - 229
◊≈“»¬Œ: ¿Î¸ÓÌ‡ ÕÂÈÍÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 239;
¡ÓˇÌ ¡ÓÈ˜Â‚ - ìœÂ„‡Òî - 244; √ÂÓ„Ë √˙ÎÓ‚ - ìœ‡‰ÓÌî;
’Û‰ÓÊÌËÍ: ¿Ì‡ÚÓÎËÈ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚
—œŒ–“: ¬Î‡‰ËÏË ÕËÍÓÎÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 245,
Ã‡ËÌ ÃËÎ‡¯ÍË - 245
≈À≈ “–ŒÕÕŒ »«ƒ¿Õ»≈: –‡ÎËˆ‡ ÕËÍÓÎÓ‚‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 207, –ÓÒËˆ‡  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

‘Œ“Œ: ≈ÏËÎËˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡ - 206,
ÃËı‡ÂÎ‡  ‡ÚÂËÌÒÍ‡
√–¿‘»◊≈Õ ƒ»«¿…Õ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ ¿„ËÓ‚,
≈‚„ÂÌËˇ  Û¯Â‚‡, œÂÚˇ –Ó„‡˜Â‚‡, —Ô‡ÒÍ‡ ¬ÂÌÂ‚‡
–≈ À¿Ã¿: - 205; e-mail: reklama@duma.bg
–¿«œ–Œ—“–¿Õ≈Õ»≈: –ÛÏˇÌ‡  ËËÎÓ‚‡ - 203;
≈ÏËÎ ÃËıÓ‚ - 216; abonament@duma.bg
œ–Œ»«¬Œƒ—“¬Œ: ¬Î‡‰ËÏË “ÓÔÓÎÒÍË
ì¡˙Î„‡ÒÍË ÔÓ˘Ëî ≈¿ƒ

¬≈—“Õ»  ìƒ”Ã¿î ≈ Õ¿—À≈ƒÕ»  Õ¿ “–¿ƒ»÷»»“≈ Õ¿ ¬≈—“Õ»÷»“≈
ì–¿¡Œ“Õ» ⁄î, ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— » ¬≈—“Õ» î

» ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— Œ ƒ≈ÀŒî

»ÁÔÓÎÁ‚‡ÌË Ò‡ Ë ÂÏËÒËËÚÂ
Ì‡ ¡“¿, "‘ÓÍÛÒ", ¡√Õ≈—, ¡Õ–,
‘‡ÌÒ ÔÂÒ, ËÌÚÂÌÂÚ Ë ‰.

—ÓÙËˇ, ÊÍ. "ƒÛÊ·‡" 1,
ÛÎ. "»ÎËˇ ¡Â¯ÍÓ‚" 3¿

œÂ˜‡Ú

duma@duma.bg
ÕÂÔÓ˙˜‡ÌË Ï‡ÚÂË‡ÎË ÏÓÊÂ ‰‡ ÌÂ
·˙‰‡Ú ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡ÌË. ÕÂÔÓÚ˙ÒÂÌË ‰Ó
3 ÏÂÒÂˆ‡ ıÓÌÓ‡Ë ÌÂ ÒÂ ËÁÔÎ‡˘‡Ú.
–˙ÍÓÔËÒË ÌÂ ÒÂ ‚˙˘‡Ú.

ГЛЕДАЙТЕ

ФУТБОЛ
ШАМПИОНСКА ЛИГА
ПО МАКС СПОРТ 2
22.00 РБ Лайпциг - Ливърпул
ПО МАКС СПОРТ 3
22.00 Барселона - ПСЖ
ПО МАКС СПОРТ 4
20.00 Леванте - Атлетико М
ПО БНТ 3
СКИ
14.50 СП в Кортина
(паралелен слалом)
ПО ДИЕМА СПОРТ 2
ВОЛЕЙБОЛ
18.30 Добруджа - Монтана
ПО НОВА СПОРТ
ХОКЕЙ НА ЛЕД
18.30 СКА - Спартак
ПО МАКС СПОРТ 2
ХОКЕЙ НА ЛЕД
5.00 Лос Анджелис Кингс -
Минесота Уайлд
ПО ЕВРОСПОРТ 1
БИАТЛОН
13.00 СП в Поклюка
(индивидуално, жени)
СНУКЪР
17.00 и 20.45 “Уелс оупън”

РЕЗУЛТАТИ

XVII кръг
Лудогорец - Етър

6:0 2:0 Кешерю (6 и 36)
3:0 Крачунов (39-авт) 5:0
Кешерю (41 и 52) 6:0 Каули (90+2),
ЧК: Хр. Иванов (Е-25); Левски -
Монтана 2:0 1:0 Здр. Димитров (14)
2:0 Ст. Петков (50).

 1. À”ƒŒ√Œ–≈÷ 17 13 3 1 40:13 42
 2. ÷— ¿ 17 10 6 1 27:15 36
 3. ÀÓÍÓ œ‰ 17 10 4 3 30:14 34
 4. ¿‰‡ 17 8 8 1 25:14 32
 5. ¡ÂÓÂ 17 9 4 4 31:15 31
 6. ÷— ¿ 1948 17 7 6 4 26:18 27
 7. ◊ÂÌÓ ÏÓÂ 17 6 4 7 21:21 22
 8. ÀÂ‚ÒÍË 17 5 3 9 19:18 18
 9. ÷‡ÒÍÓ ÒÂÎÓ 17 4 5 8 14:20 17
10. ¡ÓÚÂ‚ ¬ 17 4 3 10 19:26 15
11. ÃÓÌÚ‡Ì‡ 17 3 5 9 16:32 14
12. ¡ÓÚÂ‚ œ‰ 17 3 5 9 15:34 14
13. —Î‡‚Ëˇ 17 3 3 11 10:27 12
14. ≈Ú˙ 17 2 5 10 11:37 11

XVIII кръг: петък, 17.30: Монта-
на - ЦСКА 1948; събота, 12.30 ч:
Арда - Ботев Вр; 15.00: Локо Пд -
Лудогорец; 17.30: ЦСКА - Черно
море; неделя, 14.30: Берое - Славия;
17.00: Етър - Левски; понеделник,
17.30: Царско село - Ботев Пд.

Втора лига, XVIII кръг:
Локо Сф - Спортист Своге 3:0

2:0 Диков (14 и 40) 3:0 Цветков (43);
днес, 14.00: Миньор - Лудогорец-2.

ЦСКА-Сф продаде Али Соу на
руския Ростов. Двата клуба прегова-
ряха успешно два дни. “Червените”
получават 4 милиона евро и 15% от
следващ трансфер на нападателя. Сто-
личани не е имало как да задържат
гамбиеца заради добрите лични усло-
вия, предложени му от руския клуб,
който е пети в Премиер лигата. Той
ще получава 850 000 евро на сезон,
докато на “Армията” вземаше по 150
000. Новият му договор е за три го-
дини и половина. В него са предвиде-
ни и огромни бонуси. Само появата
му на терена ще му носи по 2500
евро, още 7000 евро за победа, 3000
за равен и по 5000 евро за гол или
асистенция. Така на година той може
да заработва поне 1 милион евро.

ЦСКА плати на Киево 850 000 евро,
за да вземе национала на Гамбия.
Остава Соу да мине задължителните
медицински изследвания и след това
трансферът да бъде обявен.

От Ростов опитвали да вземат иг-
рача под наем срещу 500 000 евро до
края на сезона, след което да се за-
действа откупна клауза за 3 милиона.
По подобен начин ЦСКА-Сф пусна
Валентин Антов в Болоня. Гриша
Ганчев обаче бе твърдо решен да
продаде Соу, защото не се знае дали
по-нататък ще може да вземе толкова
пари за африканеца.

Миналата година Соу бе близо до
трансфер във френския Дижон, но
той се провали заради забавяне при
оформяне на документите по сделка-

та. Сега към Соу имаше интерес от
Галатасарай, но турците нямали ис-
каните пари. Нападателят има 101
мача за “червените”, в които вкара
46 гола и даде 10 асистенции. Той е
най-резултатният чужденец в исто-
рията на тима.

Ростов е пети във Висшата лига
на Русия с 32 т., с 9 по-малко от
лидера Зенит. До миналото лято там
играеше Ивелин Попов, който си
тръгна със скандал, за да премине в
Сочи

„Червените” получават 4 милиона евро,
а гамбиецът - със 700 000 повече на сезон

ЦСКА-Сф спазари
Соу за Ростов

Арда отмъкна от Лудогорец национала
Светослав Ковачев. Плевенчанинът подпи-
са с дебютантите в елита за 3 години. Дого-
ворът влиза в сила от лятото. Ковачев игра
до края на миналата година като преотстъ-
пен от Лудогорец именно в Арда, където
направи силен полусезон и дори получи ня-
колко пъти повиквателни за мъжкия нацио-
нален отбор на България. С екипа на Арда
той изигра 24 мача, в които отбеляза 5 гола.
До края на юни, когато изтича договорът
му с Лудогорец, той ще играе за тима на
“орлите”.

От Разград предложиха нов контракт на
Ковачев, но той го отказа. Поради това клубът
го извади от първия тим и той не бе взет на
лагера в Турция, а бе изпратен в дубъла.

22-годишният Ковачев вече има сериозен
опит в професионалния футбол. Той има зад
гърба си 80 мача в елита на България с Лу-
догорец, Дунав, Етър и Арда и 10 гола. Тол-
кова пъти плевенчанинът се е разписвал и
във Втора лига, но в 54 мача за Лудогорец-
2. Ковачев има и дебют в Лига Европа с
шампионите.

Арда отмъкна
национал
от Лудогорец

СНИМКА FCARDA.BG

С екипа на Арда Светослав Ковачев вече има 24 мача и 5 гола
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Цветан Соколов попадна в
топ 100 в авторитетната кла-
сация на Международната фе-
дерация по волейбол (FIVB) за
най-влиятелните волейболисти
през последното десетилетие.
Капитанът на националния
отбор на България се утвърди
не само като голямата звезда и
лидер на “лъвовете”, но и като
един от най-успешните волей-
болисти, които постигнаха
много на клубно ниво.

Соколов е между най-добрите
100 волейболисти в света

“Последните десет години
бяха нещо неописуемо за мен.
Волейболът ме изгради като
човек и като спортист. Научи
ме как да се боря и да преслед-
вам целите си. През годините
изпитах много положителни
емоции във волейбола, сбъднах
много от мечтите си, но също
така се надявам повече от тях
да се сбъднат в бъдеще. Най-
голямата ми мечта е да спечеля
олимпийската титла и се надя-

вам това да се случи един ден”,
обяви пред Volleyball World
дупничанинът.

Той участва на Игрите в
Лондон 2012, където Бълга-
рия завърши на четвърто мяс-

то. Националите ни не можа-
ха да се класират на следва-
щите две Олимпиади. На Иг-
рите в Париж 2024 диаго-
налът ще е на почти 35 годи-
ни. Международната федера-

ция по волейбол припомня
успехите на Цветан Соколов
и на клубно ниво - 8 участия
в клубните Волеймондиали с
3 титли и 3 приза за най-добър
диагонал в турнирите.

Барчовски разкри рекет
с антигенни тестове

Баскетболните национали били принудени
да правят изследвания на тройна цена

Росен Барчовски разкри начин на
рекетиране с антигенни тестове. Селек-
ционерът на България и целият нацио-
нален отбор по баскетбол бяха “ужи-
лени” на заминаване за Латвия, където
им предстои решаваща квалификация за
класиране на ЕвроБаскет 2022. По-
летът на националите до Рига бе през
Амстердам, което навлече куп разпра-
вии на играчите и щаба преди качване-
то в самолета. Причината са изисква-
нията за антигенни тестове за влизане
в Амстердам.

всичкото отгоре ни искат 4 часа преди
полета, все едно летим за Луната. И този
тормоз и грабеж е вече почти година.
Не само у нас, навсякъде е това. Само в
нашия самолет са 150 пътника. Правете
сметка... Как да наречеш това...”, написа
Барчовски във фейсбук.

Българите ще играят с Латвия в събо-
та и с Босна и Херцеговина в понедел-
ник. Победа над домакините ще класира
нашите за финалите, които за първи път
ще се проведат в 4 страни с групи по 6
отбора.

“Безподобни, нагли крадци. Полетът
ни е през Амстердам, транзит, с пре-
стой от 1 час. Холандците искат
задължително негативен бърз антигенен
тест, направен преди не повече от 4 часа.
Т.е. на летище София, защото полетът е
в 7.00 ч. сутринта, няма къде другаде да
се извърши. Правим го срещу 75 лв. на
човек?!? При положение, че в аптеките
е 25 лв., а в лабораториите - 30 лв., 1400
лв. за цялата група. Предишния ден пра-
вихме ПСР тест и всички резултати са
отрицателни. Имаме документи. На

Черно море привле-
че 21-годишния напада-
тел Жозе Гомеш, изве-
стен като Зе Гомеш.
Играчът има 78 мача и
13 гола за втория от-
бор на Бенфика, запи-
сал е и три срещи за
първия отбор през се-
зон 2016/17.

Гомеш е роден в
Гвинея Бисау, бивш
юношески национал на
Португалия. Заиграва
за втория отбор на Бен-
фика през 2016 г. През

Съдийската комисия
при БФС спря правата на
Ивайло Стоянов-Сватба-
та, ръководил неубедител-
но като главен съдия сре-
щата между ЦСКА 1948 и
Царско село от 17-ия кръг
на Първа лига.

“Армейците” спечели-

Микаела Шифрин заслужи
първи златен медал на Световно-
то първенство по ски в Кортина
д’Ампецо. Американката триум-
фира в алпийската комбинация,
съставена от Супер-Г и слалом. Тя
даде трето време в скоростната
дисциплина, като изостана от най-
бързата Федерика Бриньоне (Ит)
само на 0,06 сек. Втора след нея
бе друга представителка на дома-
кините - Елена Куртони, като раз-
ликата между съотборничките бе
само една стотна.

В слалома Бриньоне отпадна,
след като пропусна още третата

Спряха съдийските права на Сватбата Черно море взе юноша на Бенфика
същата година дебюти-
ра и за мъжкия състав.
През сезон 2019/20 е
преотстъпван в Порти-
монензе и в полския
Легия Гданск. Европей-
ски шампион с Порту-
галия за юноши до 17 г.
през 2016 г. и за юно-
ши до 19 г. през 2018 г.

На Европейското
до 17 г. в Азербайджан
през 2016 г. носи ка-
питанската лента. Ста-
ва голмайстор със 7
гола и е обявен за най-

добрия играч на турни-
ра. Голмайстор №1 за
всички времена на
юношеския национа-
лен отбор на Португа-
лия до 17 г.

Зе Гомеш бе взет от
треньора Илиан Илиев,
играл в Бенфика в края
на миналия век. Той
трябва да заместн гол-
майстора на “моряци-
те” Матиас Курьор,
който вкара 15 гола в
15 мача, но избяга в
Турция.

Шифрин с първо злато в Кортина
врата. Куртони, която е специали-
стка в скоростните дисциплини, се
смъкна на четвърта позиция, след
като даде пето време в слалома.
Най-бърза в него бе Шифрин, за да
триумфира с общо време 2:07,22
мин. (1:22,10 + 45,05). Сребро взе
Петра Влъхова (Слвк) - на 0,86 сек.,
а бронзът остана за Мишел Гизен
(Швейц) - на 0,89 сек.

За Шифрин това е шести златен
медал от световните първенства. В
Световната купа това бе победа
№69 за нея.

Световното при дамите продъл-
жава днес с паралелния слалом.

ха с 2:1 на Националния
стадион “Васил Левски”,
като победното попаде-
ние падна след дискусион-
на дузпа. През първото
полувреме възпитаниците
на Красимир Балъков
имаха на два пъти претен-
ции за наказателен удар за

игра с ръка в противнико-
вото наказателно поле, но
те не бяха уважени от
Стоянов. След края на сре-
щата наставникът на “ца-
рете” Любослав Пенев
не подмина съдийските
отсъждания на рефера от
Петрич.
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